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Ερωτηματολόγια προς τους ορισθέντες Επιτρόπους       EL 
 

ΕΡΩΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ ΠΡΟΣ ΤON ΟΡΙΣΘΕΝΤΑ ΕΠΙΤΡΟΠΟ 

Olivér VÁRHELYI 

Υγεία και καλή μεταχείριση των ζώων 

 

1. Γενική επάρκεια, προσήλωση στην ευρωπαϊκή ιδέα, προσωπική ανεξαρτησία 

Ποιες πλευρές των προσωπικών σας προσόντων και της πείρας σας έχουν ιδιαίτερη σημασία για την ανάδειξή σας 

σε Επίτροπο και την προώθηση του ευρωπαϊκού γενικού συμφέροντος, ιδίως στον τομέα για τον οποίο θα είστε 

υπεύθυνος; Πώς θα συμβάλετε στην εφαρμογή των πολιτικών κατευθύνσεων της Επιτροπής; Πώς θα εφαρμόσετε 

την ενσωμάτωση της διάστασης του φύλου και πώς θα συμπεριλάβετε την οπτική του φύλου σε όλους τους τομείς 

πολιτικής του χαρτοφυλακίου σας; Πώς θα εφαρμόσετε την ενσωμάτωση της διάστασης της νεολαίας; 

Ποιες εγγυήσεις ανεξαρτησίας μπορείτε να δώσετε στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και πώς θα εξασφαλίσετε ότι 

οποιεσδήποτε παρελθούσες, τρέχουσες ή μελλοντικές σας δραστηριότητες δεν θέτουν υπό αμφισβήτηση την εκτέλεση 

των καθηκόντων σας εντός της Επιτροπής; 

Ποιες πλευρές των προσωπικών σας προσόντων και της πείρας σας έχουν ιδιαίτερη σημασία για την ανάδειξή σας 

σε Επίτροπο και την προώθηση του ευρωπαϊκού γενικού συμφέροντος, ιδίως στον τομέα για τον οποίο θα είστε 

υπεύθυνος; 

Έχω αφιερώσει ολόκληρη τη σταδιοδρομία μου στην ενίσχυση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, καταβάλλοντας 

προσπάθειες για την εμβάθυνση της εσωτερικής της ολοκλήρωσης αλλά και για την προώθηση των σχέσεων με 

την άμεση γειτονία της ΕΕ και τη στήριξη των υποψήφιων/δυνάμει υποψήφιων χωρών στην πορεία τους προς την 

ΕΕ.  

Πριν διοριστώ στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή ως επίτροπος Γειτονίας και Διεύρυνσης το 2019, όλη η επαγγελματική 

μου σταδιοδρομία ως δημοσίου υπαλλήλου ήταν αφιερωμένη στην προώθηση της ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης. 

Κατά τη διάρκεια αυτής της περιόδου, κατανόησα και γνώρισα σε βάθος τις διαδικασίες λήψης αποφάσεων της 

ΕΕ και τις διάφορες τομεακές πολιτικές της ΕΕ, μεταξύ των οποίων η πολιτική για την υγεία και οι κανόνες για 

την καλή μεταχείριση των ζώων.  

Έχω επίσης αποδείξει τις ικανότητές μου όσον αφορά την προώθηση του γενικού συμφέροντος της Ευρωπαϊκής 

Ένωσης, υπηρετώντας ως προϊστάμενος της αρμόδιας μονάδας στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, όταν δημιουργήθηκε 

το ευρωπαϊκό ενιαίο δίπλωμα ευρεσιτεχνίας στο πλαίσιο της δεύτερης ενισχυμένης συνεργασίας στην ΕΕ. Κατά 

τη διάρκεια αυτής της περιόδου, ήμουν υπεύθυνος για την ανάπτυξη και τη διασφάλιση των δικαιωμάτων 

διανοητικής ιδιοκτησίας σε διάφορους τομείς, συμπεριλαμβανομένου του φαρμακευτικού, καθώς και για την 

ενίσχυση του ανταγωνιστικού πλεονεκτήματος της ΕΕ και τη διασφάλιση ισότιμων όρων ανταγωνισμού έναντι 

των διεθνών εταίρων μας.  

Κατά τη θητεία μου στην ουγγρική δημόσια διοίκηση, είτε ως προϊστάμενος της Νομικής Υπηρεσίας στην 

αποστολή της Ουγγαρίας στην ΕΕ είτε ως Αναπληρωτής Μόνιμος Αντιπρόσωπος στη Μόνιμη Αντιπροσωπεία 

της Ουγγαρίας στην ΕΕ, είχα πολλές φορές την ευκαιρία να ασχοληθώ με φακέλους ευαίσθητους από πολιτική, 

οικονομική και δημοσιονομική άποψη, που είχαν σχέση με τον τομέα της υγείας και των τροφίμων όπως, μεταξύ 

άλλων, η γενική φαρμακευτική νομοθεσία και η αναθεώρησή της το 2003, ο κανονισμός για τα ιατροτεχνολογικά 

προϊόντα, η οδηγία για τα προϊόντα καπνού ή η οδηγία σχετικά με τη δυνατότητα των κρατών μελών να 

περιορίζουν ή να απαγορεύουν την καλλιέργεια ΓΤΟ στην επικράτειά τους («οδηγία για τους ΓΤΟ»). 

Μετά τον διορισμό μου στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή το 2019, είχα την τιμή να υπηρετήσω την ΕΕ ως Ευρωπαίος 

Επίτροπος Γειτονίας και Διεύρυνσης. Καθ’ όλη τη διάρκεια αυτής της περιόδου, κατέβαλλα κάθε δυνατή 

προσπάθεια ώστε να αντιμετωπίσει η ΕΕ με αποτελεσματικό τρόπο πολλές απρόβλεπτες προκλήσεις που 

αναδιαμόρφωσαν το γεωπολιτικό τοπίο στην Ευρώπη και στον κόσμο. Σημαντικό μέρος του έργου μου ήταν να 
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εξασφαλίσω τη στήριξη των Δυτικών Βαλκανίων και των γειτονικών χωρών της ΕΕ στον απόηχο της πανδημίας 

COVID-19. Για τον σκοπό αυτόν, ανακατευθύναμε άμεσα τη διαθέσιμη συνδρομή, στοχεύοντας τις πλέον 

επείγουσες ανάγκες, όπως η παράδοση εμβολίων, φαρμακοθεραπευτικών μέσων και εξοπλισμού προστασίας. 

Δώσαμε επίσης μεγαλύτερη έμφαση στην ανάπτυξη ανθεκτικότερων συστημάτων υγείας και στην ευθυγράμμιση 

της σχετικής νομοθεσίας με τους κανόνες της ΕΕ. Στις κρίσιμες εκείνες ώρες, κινητοποιήσαμε συνολικά, σε όλους 

τους τομείς που εμπίπτουν στο χαρτοφυλάκιό μου, πάνω από 8,1 δισ. ευρώ.  

Για παράδειγμα, όσον αφορά την Ουκρανία, τον Φεβρουάριο 2022 η Ευρωπαϊκή Επιτροπή διέθεσε επιχορήγηση 

ύψους 120 εκατ. ευρώ ως δημοσιονομική στήριξη με σκοπό να στηρίξει τις προσπάθειες της ουκρανικής 

κυβέρνησης για την ενίσχυση της ετοιμότητας και της διαχείρισης μη στρατιωτικών κρίσεων σε κεντρικό και 

τοπικό επίπεδο. Η χρηματοδότηση αυτή συνέβαλε στην αδιάλειπτη παροχή βασικών υπηρεσιών, μεταξύ άλλων 

ιατρικής περίθαλψης, στους πλέον ευάλωτους πολίτες. Επιπλέον, η Επιτροπή έχει διαθέσει 12 εκατ. ευρώ για τη 

στήριξη σχετικών δράσεων που αποβλέπουν στον σχεδιασμό και την υλοποίηση της μεταρρύθμισης των δομών 

παροχής φροντίδας σε παιδιά και στη διευκόλυνση της πρόσβασης των παιδιών αυτών σε φροντίδες κατάλληλα 

προσαρμοσμένες στις τραυματικές τους εμπειρίες. Διευρύναμε την εταιρική σχέση με το Αναπτυξιακό 

Πρόγραμμα των Ηνωμένων Εθνών μέσω του προγράμματος EU4Recovery (35 εκατ. ευρώ), το οποίο εστιάζει 

στην παροχή δημόσιων υπηρεσιών και υγειονομικής περίθαλψης ποιότητας στις περιοχές που βρίσκονται στην 

πρώτη γραμμή και γύρω από αυτήν. Επενδύσεις για τη βελτίωση του δημόσιου συστήματος υγειονομικής 

περίθαλψης της Ουκρανίας έχουν ενσωματωθεί στη διευκόλυνση για την Ουκρανία, η οποία θα συνεχίσει να 

στηρίζει την Ουκρανία κατά τα επόμενα έτη.  

Πιστεύω επίσης ακράδαντα ότι η ΕΕ είναι πολύ ισχυρότερη όταν οι γείτονές της είναι ισχυρότεροι. Για τον λόγο 

αυτόν, από την αρχή της θητείας μου ως μέλους του Σώματος των Επιτρόπων, έχω αναλάβει δράση για τη στήριξη 

της κοινωνικοοικονομικής ανάπτυξης των χωρών που εμπίπτουν στο χαρτοφυλάκιό μου. Στο πλαίσιο αυτό 

δρομολογήσαμε τα οικονομικά και επενδυτικά σχέδια για τα Δυτικά Βαλκάνια, την Ανατολική Γειτονία και τη 

Νότια Γειτονία. Μπορώ να πω με υπερηφάνεια ότι στο τέλος της θητείας μου είχαν ήδη κινητοποιηθεί 54,68 από 

τα 77 δισ. ευρώ που είχαν τεθεί ως στόχος για το 2027, το οποίο σημαίνει ότι έχει ήδη επιτευχθεί πάνω από το 

70 % του στόχου για το 2027. Αυτό συνάδει με τη φιλοδοξία που εκφράζεται στις πολιτικές κατευθύνσεις της 

εκλεγείσας προέδρου να καταστεί η Επιτροπή της περιόδου 2024–2029 μια Επιτροπή επενδύσεων. Επιπλέον, στο 

πλαίσιο των προγραμμάτων αυτών, ενσωματώσαμε την υγειονομική περίθαλψη ως βασικό τομέα ανάπτυξης και 

στις τρεις περιοχές, ανεβάζοντας το μερίδιο της στήριξης για δράσεις που αφορούν την υγειονομική περίθαλψη 

από 579 εκατ. ευρώ κατά την τελευταία τριετία του προηγούμενου πολυετούς δημοσιονομικού πλαισίου (2018–

2020) σε πάνω από 696 εκατ. ευρώ (2021–2023), ποσό που αντιστοιχεί σε αύξηση 17 %. Η χρηματοδότηση 

κάλυψε μεγάλο αριθμό δράσεων, από τη στήριξη της πρόσβασης στα κέντρα πρωτοβάθμιας υγειονομικής 

περίθαλψης και της ανοσοποίησης του ευάλωτου πληθυσμού σε χώρες όπως ο Λίβανος, έως τη δημιουργία ενός 

συστήματος υγειονομικής περίθαλψης στα Δυτικά Βαλκάνια που ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες, όπου 

κατέστη δυνατή, για πρώτη φορά, η παροχή στήριξης από την ΕΕ σε βασικές και μεσαίου επιπέδου υποδομές 

υγειονομικής περίθαλψης, όπως για παράδειγμα το νέο παιδιατρικό νοσοκομείο στο Βελιγράδι, κορυφαίο και 

υψηλής ποιότητας ίδρυμα υγειονομικής περίθαλψης στα Δυτικά Βαλκάνια. Καταπολεμήσαμε επίσης την 

πολυδιάστατη φτώχεια σε μη προνομιούχες αγροτικές περιοχές της Αιγύπτου, ενισχύοντας τις παραγωγικές 

ικανότητες και την πρόσβαση σε φάρμακα, συμπεριλαμβανομένων των εμβολίων, και σε άλλες τεχνολογίες 

υγείας. Στηρίξαμε επίσης την ποιότητα της υγειονομικής περίθαλψης των προσφύγων στην Τουρκία και την 

πρόσβαση σε αυτήν, παρέχοντας επίσης άμεση στήριξη μετά τον σεισμό για τις υποδομές υγείας και εκπαίδευσης. 

Πώς θα συμβάλετε στην εφαρμογή των πολιτικών κατευθύνσεων της Επιτροπής; 

Στηρίζω πλήρως το όραμα της εκλεγείσας προέδρου όπως εκτίθεται στις πολιτικές κατευθύνσεις, δηλαδή το 

όραμα για μια ισχυρότερη Ευρώπη που θα εξασφαλίζει βιώσιμη ευημερία και ανταγωνιστικότητα, θα προστατεύει 

τους πολίτες και την ποιότητα ζωής μας, θα υπερασπίζεται τη δημοκρατία και θα διασφαλίζει την κοινωνική 

δικαιοσύνη.  

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου Υγείας και Καλής Μεταχείρισης των Ζώων, σκοπεύω να καταβάλω 

όλες τις απαιτούμενες προσπάθειες για την ολοκλήρωση της Ευρωπαϊκής Ένωσης Υγείας, ενισχύοντας την 

ανθεκτικότητα, την ασφάλεια, την ποιότητα και τη βιωσιμότητα των συστημάτων υγείας για την προστασία της 

υγείας των πολιτών μας από απειλές κατά της υγείας και προάγοντας την πρόληψη σε θέματα υγείας και τον 

υγιεινό τρόπο ζωής. 

Η σύνδεση ανθρώπων, ζώων, φυτών και περιβάλλοντος θα καθοδηγεί το έργο μου στο πλαίσιο της προσέγγισης 

«Μία υγεία».  
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Επίκεντρο των προσπαθειών μου θα είναι να γίνει η ΕΕ μια ισχυρή δύναμη καινοτομίας που θα παρέχει καινοτόμα 

και οικονομικώς προσιτά φάρμακα και θεραπείες στους πολίτες της και θα τηρεί τα υψηλά μας πρότυπα για την 

ασφάλεια των τροφίμων και την καλή μεταχείριση των ζώων. Θα μεριμνήσω για τη δέουσα εφαρμογή των 

πολιτικών κατευθύνσεων της εκλεγείσας προέδρου σε όλους τους τομείς των αρμοδιοτήτων μου.  

Οι πρόσφατες επιθέσεις λυτρισμικού κατά νοσοκομείων και συστημάτων υγειονομικής περίθαλψης είναι 

απαράδεκτες. Θα συνεργαστώ με τα ενδιαφερόμενα μέρη στον τομέα της ψηφιακής υγείας για τον προσδιορισμό 

των μέσων εντοπισμού, πρόληψης και αντιμετώπισης απειλών κυβερνοασφάλειας. Σε συνεργασία με τον/την 

εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για την Τεχνολογική Κυριαρχία, την Ασφάλεια και τη Δημοκρατία, θα 

εκπονήσουμε ένα ευρωπαϊκό σχέδιο για την κυβερνοασφάλεια των νοσοκομείων και των παρόχων υγειονομικής 

περίθαλψης κατά τις πρώτες 100 ημέρες της θητείας μας. 

Έχω πλήρη επίγνωση της ανάγκης να ενισχύσουμε την ανταγωνιστικότητά μας με βάση το μοναδικό 

κοινωνικοοικονομικό μας μοντέλο. Πρέπει να εστιάσουμε σε βασικούς στρατηγικούς τομείς στους οποίους η 

Ευρώπη μπορεί να αποκτήσει ανταγωνιστικό πλεονέκτημα, όπως η βιοτεχνολογία (επεξεργασία νέας Ευρωπαϊκής 

Πράξης για τη Βιοτεχνολογία) και τα δεδομένα υγείας, μεταξύ άλλων με την υλοποίηση του Ευρωπαϊκού Χώρου 

Δεδομένων για την Υγεία. Θα επιδιώξω την ολοκλήρωση της φαρμακευτικής μεταρρύθμισης στηρίζοντας τους 

συννομοθέτες στην επίτευξη της σωστής ισορροπίας μεταξύ της επιτακτικά αναγκαίας τόνωσης της καινοτομίας 

και της προσβασιμότητας, της διαθεσιμότητας και της οικονομικής προσιτότητας των φαρμάκων που προσδοκούν 

οι πολίτες μας. Θα επισπεύσω την εφαρμογή του ισχύοντος πλαισίου για τα ιατροτεχνολογικά προϊόντα και θα 

αξιολογήσω την ανάγκη για ενδεχόμενες νομοθετικές αλλαγές. 

Θα αντιμετωπίσω τους ενδημικούς κινδύνους ελλείψεων φαρμάκων και ιατροτεχνολογικών προϊόντων κρίσιμης 

σημασίας και θα μειώσω τις εξαρτήσεις μέσω νομοθετικής πράξης για τα φάρμακα κρίσιμης σημασίας. Θα 

αντλήσω διδάγματα από την πανδημία COVID-19 για να ενισχύσω περαιτέρω την αρχιτεκτονική υγειονομικής 

ασφάλειας και θα μεριμνήσω ώστε να είναι η Ευρώπη προετοιμασμένη και καλά εξοπλισμένη για την 

αντιμετώπιση μελλοντικών απειλών κατά της υγείας.  

Σύμφωνα με την επιστολή ανάθεσης των καθηκόντων μου από την εκλεγείσα πρόεδρο κ. von der Leyen, θα 

εντείνω τις εργασίες μας σχετικά με την πρόληψη σε θέματα υγείας, ώστε να διασφαλιστεί μια ολοκληρωμένη 

προσέγγιση για την προαγωγή της υγείας και την πρόληψη νόσων καθ’ όλη τη διάρκεια του βίου. Η επένδυση 

στην αποτελεσματική πρόληψη μπορεί να προσφέρει τα κατάλληλα εργαλεία για την αντιμετώπιση αυτών των 

προκλήσεων, τη μείωση του φορτίου νοσηρότητας λόγω μη μεταδοτικών νοσημάτων, τη στήριξη της υγιούς 

μακροζωίας και τη μείωση του φόρτου των συστημάτων υγειονομικής περίθαλψης. 

Στο πλαίσιο των εργασιών για την πρόληψη στον τομέα της υγείας και όπως ανακοινώθηκε από την εκλεγείσα 

πρόεδρο, θα προτείνω την αναθεώρηση της οδηγίας για τα προϊόντα καπνού, μετά την ολοκλήρωση της εν εξελίξει 

αξιολόγησης. Η αναθεώρηση της οδηγίας θα πρέπει να εστιάζει στη χρήση νεοεμφανιζόμενων προϊόντων καπνού. 

Η ψυχική υγεία περιλαμβάνεται επίσης στην ημερήσια διάταξη της Επιτροπής, με 20 εμβληματικές πρωτοβουλίες 

που παρουσιάστηκαν το 2023. Θα συνεχίσω να υλοποιώ τις πρωτοβουλίες αυτές με τα κράτη μέλη και τα 

ενδιαφερόμενα μέρη. Θα δώσω ιδιαίτερη προσοχή στην ψυχική υγεία των παιδιών και των νέων. Θα συνεργαστώ 

με τον/την εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για την Τεχνολογική Κυριαρχία, την Ασφάλεια και τη 

Δημοκρατία και με άλλα μέλη του Σώματος των Επιτρόπων για μια έρευνα σχετικά με τις επιπτώσεις των μέσων 

κοινωνικής δικτύωσης στην ευεξία των παιδιών και των νέων.  

Θα καταβάλω κάθε δυνατή προσπάθεια για την αντιμετώπιση των τεράστιων κινδύνων της μικροβιακής αντοχής, 

αξιοποιώντας και αναπτύσσοντας περαιτέρω τη συνεργασία μας με τα κράτη μέλη για την επίτευξη των στόχων 

του 2030 στο πλαίσιο της προσέγγισης «Μία υγεία».  

Τα πρότυπα μας για την ασφάλεια των τροφίμων και την καλή μεταχείριση των ζώων είναι τα υψηλότερα στον 

κόσμο: θα συνεχίσω να εκσυγχρονίζω σταδιακά τη νομοθεσία μας με βάση τα πλέον πρόσφατα επιστημονικά 

δεδομένα, εξισορροπώντας τη βιωσιμότητα, τη δεοντολογία και την οικονομική πραγματικότητα, διασφαλίζοντας 

παράλληλα την ανταγωνιστικότητα των γεωργών μας και τις προσδοκίες των πολιτών. Θα συνεργαστώ με τα 

κράτη μέλη για την εξασφάλιση ισότιμων όρων ανταγωνισμού στην εσωτερική αγορά και διεθνώς, σύμφωνα με 

τους εμπορικούς κανόνες. 

Τέλος, θα διασφαλίσω ότι οι πολιτικές μου δεν θα αφήνουν κανέναν στο περιθώριο, δημιουργώντας συνθήκες για 

πραγματικά συμπεριληπτικά συστήματα υγείας και καλής μεταχείρισης των ζώων που θα ανταποκρίνονται με 

δίκαιο τρόπο στις ανάγκες των ανθρώπων και των ζώων. 
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Πώς θα εφαρμόσετε την ενσωμάτωση της διάστασης του φύλου και πώς θα συμπεριλάβετε την οπτική του φύλου σε 

όλους τους τομείς πολιτικής του χαρτοφυλακίου σας; 

Η ισότητα μεταξύ γυναικών και ανδρών αποτελεί πράγματι θεμελιώδη αξία της ΕΕ, που κατοχυρώνεται στις 

Συνθήκες. Κατά την τρέχουσα θητεία μου, ήμουν σταθερά προσηλωμένος στην ενίσχυση της ισότητας των φύλων 

και στην αυτονόμηση των γυναικών και των κοριτσιών στις περιοχές γειτονίας και διεύρυνσης, σύμφωνα με τη 

στρατηγική για την ισότητα των φύλων και το σχέδιο δράσης της ΕΕ για την ισότητα των φύλων IIΙ. Στόχος ήταν, 

ειδικότερα, κάθε χρηματοδοτική βοήθεια στο πλαίσιο του χαρτοφυλακίου μου, σε όλους τους τομείς, να 

ενσωματώνει τη διάσταση του φύλου και να στηρίζει την ισότητα των φύλων.  

Είμαι περήφανος που μου δίνεται η ευκαιρία να συνεχίσω να υπηρετώ υπό την πρώτη γυναίκα πρόεδρο της 

Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την προώθηση της συνεκτίμησης της διάστασης του φύλου, με την ενσωμάτωση της 

έμφυλης προοπτικής στους τομείς της υγείας και της καλής μεταχείρισης των ζώων.  

Επιπλέον, κατέβαλα σημαντικές προσπάθειες και έχω επιτύχει απτά αποτελέσματα όσον αφορά την ενίσχυση της 

ισότητας των φύλων εντός της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, μεταξύ άλλων στις υπηρεσίες που υπάγονται στην 

αρμοδιότητά μου, όπως είχα δεσμευτεί το 2019 στην προηγούμενη γραπτή απάντησή μου στο Ευρωπαϊκό 

Κοινοβούλιο: την 1η Δεκεμβρίου 2019, το ποσοστό των γυναικών στη Γενική Διεύθυνση Γειτονίας και 

Διαπραγματεύσεων για τη Διεύρυνση (ΓΔ NEAR) ήταν 33 % μεταξύ των ανώτερων διοικητικών στελεχών και 

39 % μεταξύ των μεσαίων διοικητικών στελεχών, και τα δύο χαμηλότερα από τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής 

Επιτροπής. Το 2024, η κατάσταση έχει βελτιωθεί σημαντικά, καθώς το ποσοστό των γυναικών ανώτερων 

διοικητικών στελεχών έχει αυξηθεί στο 56 % και εκείνο των μεσαίων διοικητικών στελεχών στο 54 %, αμφότερα 

πάνω από τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.  

Με βάση την εμπειρία αυτή, σκοπεύω να συνεχίσω να προωθώ την ισότητα των φύλων και στο μέλλον, σύμφωνα 

με τις πολιτικές κατευθύνσεις για την Ευρωπαϊκή Επιτροπή 2024-2029. 

Πώς θα εφαρμόσετε την ενσωμάτωση της διάστασης της νεολαίας; 

Τα τελευταία πέντε χρόνια φρόντισα να αποτελέσει η στήριξη των προσπαθειών των νέων οριζόντιο στοιχείο των 

σχέσεών μας με τις χώρες εταίρους και της βοήθειάς μας προς αυτές.  

Στο πλαίσιο του Ευρωπαϊκού Έτους Νεολαίας 2022, συμμετείχαμε στην ανάπτυξη και την εφαρμογή του πρώτου 

στην ιστορία πλαισίου πολιτικής για μια στρατηγική εταιρική σχέση με νέους σε ολόκληρο τον κόσμο, με τίτλο 

«Σχέδιο δράσης για τη νεολαία στην εξωτερική δράση της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την περίοδο 2022-2027». Στο 

πλαίσιο αυτό, ενισχύσαμε το πρόγραμμα «The Young Mediterranean Voices» («Νέες φωνές της Μεσογείου»), 

στηρίζοντας τη συνεργασία μεταξύ των νέων και από τις δύο πλευρές της Μεσογείου στον τομέα των δημοσίων 

υποθέσεων και στο πλαίσιο τοπικών και περιφερειακών μετασχηματιστικών πρωτοβουλιών· το πρόγραμμα 

Erasmus+, το οποίο στηρίζει την ανάπτυξη ικανοτήτων στον τομέα της νεολαίας στα Δυτικά Βαλκάνια και τη 

Νότια Μεσόγειο· το πρόγραμμα EU4Youth, το οποίο ενθαρρύνει τους νέους των χωρών της Ανατολικής 

Εταιρικής Σχέσης, ιδίως της Ουκρανίας, να συμμετάσχουν και να διαδραματίσουν πρωτεύοντα ρόλο στη χάραξη 

των πολιτικών, το δίκτυο νέων Ευρωπαίων πρεσβευτών στις χώρες των Δυτικών Βαλκανίων και της Ανατολικής 

Εταιρικής Σχέσης και οι πρέσβεις καλής θέλησης στις χώρες της Νότιας Γειτονίας.  

Όσον αφορά την υγεία, την ψυχική υγεία και την ευεξία των νέων: συμφωνήσαμε να ενισχύσουμε τα συστήματα 

υγείας (αντιμετωπίζοντας τις ανισότητες και προωθώντας την καθολική υγειονομική κάλυψη) και να στηρίξουμε 

ολοκληρωμένες, ασφαλείς, συμπεριληπτικές και φιλικές προς τα παιδιά και τους νέους υπηρεσίες υγείας, μεταξύ 

άλλων στον τομέα της ψυχικής υγείας και της ψηφιακής υγείας στις χώρες εταίρους μας. Πέρα από τις πολλές 

περιφερειακές εκδηλώσεις που διοργανώθηκαν στο πλαίσιο του Έτους Νεολαίας, φιλοξενήσαμε περισσότερους 

από 150 φοιτητές από τις τρεις περιοχές, που επισκέφθηκαν τις Βρυξέλλες για τον εορτασμό του Ευρωπαϊκού 

Έτους Νεολαίας. 

Κατά τη διάρκεια της θητείας μου, από το 2021 έως το 2023, δεσμεύτηκαν πάνω από 966 εκατ. ευρώ για δράσεις 

σχετικές με τη νεολαία, ποσό που υπερβαίνει κατά περισσότερο από 60 % εκείνο των τριών προηγούμενων ετών 

(594 εκατ. ευρώ για την περίοδο 2018–2020). Σε αυτές περιλαμβάνονται, για παράδειγμα, η βελτίωση των 

εκπαιδευτικών υποδομών στο Μαυροβούνιο, η ενδυνάμωση των νέων του Κοσόβου μέσω του προγράμματος 

«βιωματική μάθηση», η βελτίωση της ποιότητας της εκπαίδευσης για τα ευάλωτα παιδιά και τους νέους στην 

Ιορδανία και τον Λίβανο, ή η στήριξη πράσινων και προσαρμοσμένων στις απαιτήσεις της ψηφιακής εποχής 

σχολείων στην Τυνησία, η στήριξη της επιχειρηματικότητας των νέων μέσω του προγράμματος Erasmus για νέους 

επιχειρηματίες ή του μηχανισμού της ΕΕ για την απασχόληση και την επιχειρηματικότητα των νέων (EU4Youth 



 – 5 –   

Employment and Entrepreneurship mechanism). Υποστηρίξαμε επίσης προγράμματα για την απασχόληση των 

νέων στη Βοσνία-Ερζεγοβίνη, και μέσω του προγράμματος «EU4Schools» έχουμε ήδη ολοκληρώσει 57 

εκπαιδευτικές εγκαταστάσεις και βελτιώσαμε τις συνθήκες εκπαίδευσης για περίπου 25 000 σπουδαστές, παιδιά 

και εκπαιδευτικούς στην Αλβανία, μετά τον καταστροφικό σεισμό του 2019. Στην Ουκρανία, στηρίζουμε την 

ανασυγκρότηση και την αποκατάσταση των σχολικών εγκαταστάσεων σε ολόκληρη την Ουκρανία (100 εκατ. 

ευρώ). 

Θεωρώ επίσης ότι έχει τεράστια σημασία, κατά τον σχεδιασμό των πολιτικών μας, να ζητούμε ενεργά και να 

λαμβάνουμε υπόψη μας τις απόψεις των νέων, όχι μόνο στην ΕΕ αλλά και στις χώρες εταίρους. Η πόρτα μου είναι 

πάντα ανοικτή για τη νέα γενιά. Κατά τη διάρκεια της θητείας μου, είχα την ευκαιρία να συναντήσω πολλές ομάδες 

νέων και φοιτητών από τις περιοχές διεύρυνσης και γειτονίας της ΕΕ, είτε επισκεπτόμενος εργαστήρια νεολαίας, 

εγκαταστάσεις υποδομών ΤΠ, σχολεία, νοσοκομεία κ.λπ. είτε στο πλαίσιο δικών τους επισκέψεων στο 

Berlaymont.  

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου Υγείας και Καλής Μεταχείρισης των Ζώων, θα συνεχίσω την ίδια 

προσέγγιση ώστε να διασφαλιστεί ότι οι αποφάσεις που λαμβάνουμε είναι μακρόπνοες και ανθεκτικές στον χρόνο. 

Κατ’ αρχάς, θα διοργανώσω τον πρώτο ετήσιο διάλογο πολιτικής με τη νεολαία εντός των πρώτων 100 ημερών, 

σύμφωνα με την επιστολή ανάθεσης των καθηκόντων μου. Θα εστιάσω επίσης στον αντίκτυπο των μέσων 

κοινωνικής δικτύωσης και της υπερβολικής έκθεσης στις οθόνες ηλεκτρονικών συσκευών, με ιδιαίτερη έμφαση 

στους νέους και στην ευεξία και την ψυχική τους υγεία, σύμφωνα πάντα με την επιστολή ανάθεσης των 

καθηκόντων μου. Θεωρώ ότι έχει πολύ μεγάλη σημασία να δοθεί έμφαση στο προληπτικό σκέλος της πολιτικής 

για την υγεία των νέων, ως μακροπρόθεσμη επένδυση στο μέλλον τους.  

Ποιες εγγυήσεις ανεξαρτησίας μπορείτε να δώσετε στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και πώς θα εξασφαλίσετε ότι 

οποιεσδήποτε παρελθούσες, τρέχουσες ή μελλοντικές σας δραστηριότητες δεν θέτουν υπό αμφισβήτηση την εκτέλεση 

των καθηκόντων σας εντός της Επιτροπής; 

Υποχρέωσή μου θα είναι να συνεχίσω να τηρώ τα ύψιστα δεοντολογικά πρότυπα και τις υποχρεώσεις που 

προβλέπονται στο άρθρο 17 παράγραφος 3 της Συνθήκης για την Ευρωπαϊκή Ένωση (ΣΕΕ) και στα άρθρα 245 

και 339 της Συνθήκης για τη λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΣΛΕΕ) και στον κώδικα δεοντολογίας των 

επιτρόπων.  

Έχω συμπληρώσει τη δήλωση συμφερόντων μου, η οποία είναι διαθέσιμη στο κοινό, και σε περίπτωση τυχόν 

αλλαγών θα την τροποποιήσω ανάλογα. Θα αποφεύγω επίσης οποιαδήποτε κατάσταση ενδέχεται να εγείρει 

αμφιβολίες για την αμεροληψία και την ανεξαρτησία μου και θα ενημερώνω την πρόεδρο της Επιτροπής για κάθε 

περίπτωση στην οποία ενδέχεται να υπάρχει σύγκρουση συμφερόντων. 

Θα τηρώ τις υποχρεώσεις διαφάνειας για θέματα που σχετίζονται με τη χάραξη και την εφαρμογή της πολιτικής 

της ΕΕ, όπως ορίζονται στον κώδικα δεοντολογίας, όσον αφορά τις συναντήσεις μόνο με τις επαγγελματικές 

οργανώσεις/εκπροσώπους συμφερόντων ή αυτοαπασχολούμενα άτομα που είναι εγγεγραμμένα στο μητρώο 

διαφάνειας. 

Όπως έκανα τα τελευταία πέντε χρόνια, θα συνεχίσω να δημοσιεύω πληροφορίες σχετικά με τα έξοδα ταξιδίων 

μου, μαζί με λεπτομερή περιγραφή του σκοπού και του στόχου τους, με φωτογραφίες και βίντεο, καθώς και 

εμφανίσεις στα μέσα ενημέρωσης/κοινωνικής δικτύωσης.  

Σε μια προσπάθεια στήριξης της άμεσης διαφάνειας και του δημόσιου ελέγχου, όλες οι συναντήσεις μου θα 

εξακολουθήσουν να δημοσιεύονται δεόντως στους επίσημους δικτυακούς τόπους της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. 

Στην επίσημη ιστοσελίδα μου όλες οι δημόσιες ομιλίες και δηλώσεις μου θα εξακολουθήσουν να δημοσιεύονται 

την ημέρα της παρουσίασής τους. 

Θα τηρώ τις ύψιστες δεοντολογικές υποχρεώσεις, μεταξύ άλλων όσον αφορά την αποδοχή δώρων, φιλοξενίας, 

παρασήμων, βραβείων και διακρίσεων, τόσο στο πλαίσιο των εξωτερικών δραστηριοτήτων μου κατά τη διάρκεια 

της θητείας μου, όσο και στο πλαίσιο των δραστηριοτήτων μου μετά τη λήξη της. Θα χρησιμοποιώ τους 

χρηματοδοτικούς και άλλους πόρους της Επιτροπής με τη μέγιστη δυνατή προσοχή. 

2. Διαχείριση του χαρτοφυλακίου και συνεργασία με το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο  
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Μπορείτε να δεσμευθείτε ότι θα ενημερώνετε με τον δέοντα τρόπο το Κοινοβούλιο σχετικά με τις ενέργειές σας και 

τις ενέργειες των υπηρεσιών σας; Από ποια άποψη θεωρείτε ότι είστε υπόλογος έναντι του Ευρωπαϊκού 

Κοινοβουλίου; 

Ποιες συγκεκριμένες δεσμεύσεις είστε διατεθειμένος να αναλάβετε όσον αφορά τη σύμπραξη με το Κοινοβούλιο και 

την παρουσία σας σε αυτό, τόσο στις επιτροπές όσο και στην Ολομέλεια, τη διαφάνεια, τη συνεργασία και την 

ανάληψη ουσιαστικών δράσεων σε συνέχεια των θέσεων του Κοινοβουλίου και των αιτημάτων του για νομοθετικές 

πρωτοβουλίες; Σε σχέση με προγραμματισμένες πρωτοβουλίες ή εν εξελίξει διαδικασίες, είστε διατεθειμένος να 

παρέχετε στο Κοινοβούλιο έγκαιρη ενημέρωση και τεκμηρίωση επί ίσοις όροις με το Συμβούλιο; 

Ρόλος και συνεργασία με το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και τις επιτροπές του 

Όπως και κατά την τελευταία πενταετία, η συνεργασία με το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο είναι για μένα υψίστης 

σημασίας. Εκπροσώπησα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή συνολικά σε 43 συνεδριάσεις της ολομέλειας. Ως επίτροπος 

Γειτονίας και Διεύρυνσης, συμμετείχα σε 31 συνεδριάσεις που διοργανώθηκαν σε επίπεδο κοινοβουλευτικής 

επιτροπής και περιελάμβαναν, μεταξύ άλλων, επίσημους διαλόγους στο πλαίσιο των χρηματοδοτικών μέσων του 

χαρτοφυλακίου μου (7 για τον Μηχανισμό Γειτονίας, Ανάπτυξης και Διεθνούς Συνεργασίας και 6 για τον 

Μηχανισμό Προενταξιακής Βοήθειας). Στο πλαίσιο αυτό, θεώρησα επίσης σημαντικό να παρουσιάζω αμέσως στο 

Κοινοβούλιο όλες τις βασικές προτάσεις και εκθέσεις (όπως οι τέσσερις ετήσιες δέσμες μέτρων για τη διεύρυνση), 

ήδη από την ημέρα της έγκρισής τους από την αρμόδια επιτροπή (AFET). Συνεργάστηκα με το Ευρωπαϊκό 

Κοινοβούλιο και τις αρμόδιες επιτροπές του σε όλα τα στάδια τόσο της διαδικασίας χάραξης πολιτικής όσο και 

του πολιτικού διαλόγου.  

Όσον αφορά το μέλλον, σκοπεύω να αναπτύξω μια πολύ στενή σχέση συνεργασίας, βασισμένη στην αμοιβαία 

εμπιστοσύνη και τον εποικοδομητικό διάλογο με τους βουλευτές του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στον τομέα της 

υγείας και της καλής μεταχείρισης των ζώων. Πιστεύω ακράδαντα ότι είναι θεμελιώδους σημασίας για την 

εξασφάλιση της εμπιστοσύνης των πολιτών και την εποπτεία των πολιτικών και των θεσμών μας, καθώς και όσον 

αφορά την καταπολέμηση της παραπληροφόρησης.  

Η αποτελεσματική διοργανική συνεργασία είναι ουσιώδης για τη λειτουργία του θεσμικού συστήματος της ΕΕ 

και για την αποτελεσματικότητα και τη νομιμοποίηση του συστήματος λήψης αποφάσεων της ΕΕ. Βασίζεται σε 

ορισμένες κατευθυντήριες αρχές τις οποίες δεσμεύομαι πλήρως να ακολουθώ και θα διασφαλίσω ότι οι υπηρεσίες 

που υπάγονται στην αρμοδιότητά μου ακολουθούν την ίδια προσέγγιση. Μεταξύ αυτών είναι το ανοικτό πνεύμα, 

η αμοιβαία εμπιστοσύνη, η αποδοτικότητα και η τακτική ανταλλαγή πληροφοριών. Στις πολιτικές κατευθύνσεις 

της εκλεγείσας προέδρου κ. von der Leyen αποτυπώνονται πλήρως οι αρχές αυτές και τονίζεται η πρόθεση να 

ενισχυθεί η ιδιαίτερη σχέση μεταξύ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και της Επιτροπής. Εάν εγκριθεί ο διορισμός 

μου ως επιτρόπου, θα εργαστώ για την υλοποίηση αυτού του στόχου, και με τον τρόπο αυτό θα τηρήσω πλήρως 

τις διατάξεις της συμφωνίας-πλαισίου του 2010 και της διοργανικής συμφωνίας του 2016 για τη βελτίωση του 

νομοθετικού έργου.  

Σύμφωνα με τις πολιτικές κατευθύνσεις, θα είμαι πλήρως διαθέσιμος να συμμετέχω σε συνεδριάσεις του 

Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, όπως συζητήσεις ολομέλειας, συνεδριάσεις επιτροπών, τριμερείς συζητήσεις, καθώς 

και διμερείς συνεδριάσεις με βουλευτές του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Θα μεριμνήσω ώστε το Ευρωπαϊκό 

Κοινοβούλιο να ενημερώνεται για κάθε σημαντική εξέλιξη που εμπίπτει στην αρμοδιότητά μου και έχω πλήρη 

επίγνωση της σημασίας της ίσης μεταχείρισης του Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου όσον αφορά την πρόσβαση 

στις συνεδριάσεις και την παροχή εισηγήσεων ή άλλων πληροφοριών. 

Διαφάνεια 

Στις πολιτικές κατευθύνσεις της εκλεγείσας προέδρου κ. von der Leyen τονίζεται ότι, για να ανακτήσουν οι 

πολίτες την εμπιστοσύνη τους στην Ένωση, τα θεσμικά μας όργανα θα πρέπει να είναι ανοικτά και άμεμπτα σε 

θέματα διαφάνειας. Αυτό προϋποθέτει οι πολίτες να γνωρίζουν τις θέσεις που υποστηρίζονται κατά τη νομοθετική 

διαδικασία, συμπεριλαμβανομένων των θέσεων της Επιτροπής. Η ενίσχυση της διοργανικής συνεργασίας με την 

προώθηση της νομιμοποίησης και της υποχρέωσης λογοδοσίας θα δώσει ώθηση στην αποδοτικότητα και τη 

χρηστή διακυβέρνηση της ΕΕ. 

Ως εκ τούτου, δεσμεύομαι πλήρως να εφαρμόσω το ευρύ φάσμα των διατάξεων περί διαφάνειας και ροής 

πληροφοριών που περιλαμβάνονται στη συμφωνία-πλαίσιο για τις σχέσεις μεταξύ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 

και της Επιτροπής και στη διοργανική συμφωνία για τη διαφάνεια και τη βελτίωση του νομοθετικού έργου. 
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Ειδικότερα, θα εξασφαλίσω ότι οι διατάξεις αυτές τηρούνται στους διαρθρωμένους διαλόγους και τις άλλες 

επαφές μου με τις επιτροπές του Κοινοβουλίου. 

Θα συμβάλω επίσης ενεργά στις προσπάθειες της Επιτροπής για την ενημέρωση των πολιτών σχετικά με τον ρόλο 

της στο θεσμικό πλαίσιο της ΕΕ. Πέραν αυτού, οι προτάσεις πολιτικής στους τομείς της αρμοδιότητάς μου θα 

βασίζονται σε κατάλληλες διαβουλεύσεις με εμπειρογνώμονες και με το κοινό, σύμφωνα με τις αρχές βελτίωσης 

της νομοθεσίας.  

Επακολούθηση των θέσεων του Κοινοβουλίου και των αιτημάτων για νομοθετικές πρωτοβουλίες 

Η εκλεγείσα πρόεδρος κ. von der Leyen έχει αναλάβει σαφή δέσμευση σχετικά με την ενίσχυση του ρόλου του 

Κοινοβουλίου όσον αφορά την ανάληψη νομοθετικής πρωτοβουλίας και τη διαμόρφωση της νομοθεσίας. Με 

βάση τις ισχύουσες διατάξεις των Συνθηκών, τόνισε ότι η Επιτροπή θα δίνει συνέχεια, με νομοθετική πράξη, στα 

ψηφίσματα του Κοινοβουλίου που εγκρίνονται από την πλειοψηφία των μελών του, με πλήρη σεβασμό των αρχών 

της αναλογικότητας, της επικουρικότητας και της βελτίωσης του νομοθετικού έργου.  

Προσυπογράφω πλήρως αυτόν τον στόχο και θα μεριμνήσω ώστε η Επιτροπή να ενεργεί αναλόγως στους τομείς 

που εμπίπτουν στην αρμοδιότητά μου. Στο πλαίσιο της δέσμευσης για εμβάθυνση της συνεργασίας με το 

Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, θα συνεργαστώ στενά με το Κοινοβούλιο για τα ψηφίσματα βάσει του άρθρου 225 της 

ΣΛΕΕ. Πιστεύω ακράδαντα ότι με τον τρόπο αυτόν θα βελτιωθεί ο διάλογος, θα ενισχυθεί η εμπιστοσύνη και το 

αίσθημα της συνεργασίας για την επίτευξη ενός κοινού στόχου.  

Θα μεριμνώ επίσης για την ταχεία και ακριβή παροχή απαντήσεων στις ερωτήσεις των μελών του Ευρωπαϊκού 

Κοινοβουλίου προς την Επιτροπή που εμπίπτουν στην αρμοδιότητά μου. Θα παρίσταμαι στην ολομέλεια και/ή 

στις επιτροπές του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου όποτε κληθώ να απαντήσω σε ερώτηση ή να ανταποκριθώ σε 

συγκεκριμένο αίτημα. 

Παροχή πληροφοριών και εγγράφων 

Έχω πλήρη επίγνωση του γεγονότος ότι η παροχή πληροφοριών και εγγράφων αποτελεί ουσιαστική παράμετρο 

για την εμβάθυνση της συνεργασίας μεταξύ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και της Επιτροπής. Ως εκ τούτου, 

δεσμεύομαι να εφαρμόζω πλήρως τις σχετικές διατάξεις της συμφωνίας-πλαισίου μεταξύ των δύο θεσμικών 

οργάνων και της διοργανικής συμφωνίας για τη βελτίωση του νομοθετικού έργου. Η Συνθήκη της Λισαβόνας 

θεσπίζει την ισότητα του Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου ως συννομοθετών, και θα μεριμνήσω για την τήρηση 

της αρχής αυτής όσον αφορά την ανταλλαγή πληροφοριών στους τομείς που εμπίπτουν στην αρμοδιότητά μου. 

Ερωτήσεις από την Επιτροπή Περιβάλλοντος, Δημόσιας Υγείας και Ασφάλειας των Τροφίμων 

3. Πώς θα ενισχύσετε την ανθεκτικότητα των συστημάτων υγειονομικής περίθαλψης; Πώς θα διασφαλίσετε την 

πρόσβαση και την οικονομική προσιτότητα της περίθαλψης και των ιατρικών προϊόντων στην ΕΕ; Πώς θα τονώσετε 

την έρευνα και την ανταγωνιστικότητα της ΕΕ στον φαρμακευτικό κλάδο; Παρά τις προσπάθειες που έχουν 

καταβληθεί, η ΕΕ παραμένει διχασμένη όσον αφορά την πρόσβαση στην υγειονομική περίθαλψη και τη 

διαθεσιμότητα φαρμάκων, γεγονός που επηρεάζει τόσο την ποιότητα ζωής των ασθενών στην ΕΕ όσο και τις 

πιθανότητες θεραπείας τους. Πώς θα μειώσετε ως επίτροπος Υγείας, μεταξύ άλλων σε συνεργασία με τα κράτη μέλη 

της ΕΕ, αυτές τις ανισότητες στον κλάδο της υγείας; Πώς θα καταπολεμήσετε τις ελλείψεις φαρμάκων και πώς θα 

αντιμετωπίσετε την έλλειψη επαγγελματιών του κλάδου της υγείας; Πώς θα διασφαλίσετε ότι όλοι οι Ευρωπαίοι 

λαμβάνουν την καλύτερη δυνατή θεραπεία, ανεξάρτητα από τον τόπο κατοικίας τους στην Ένωση; Θεωρείτε ότι η 

αναθεώρηση της οδηγίας για τη διασυνοριακή υγειονομική περίθαλψη θα αποτελούσε μια λύση; Τι μπορείτε ήδη να 

δηλώσετε σχετικά με την πράξη για τα φάρμακα κρίσιμης σημασίας στο πλαίσιο αυτό; Πώς θα ενισχύσει η πράξη 

αυτή την ικανότητα αντιμετώπισης κρίσεων στον κλάδο της υγείας; Πώς θα μειώσει την εξάρτηση από τρίτες χώρες 

για εισαγωγές φαρμάκων και συστατικών κρίσιμης σημασίας; Πώς θα αντιμετωπίσει κρίσιμες ανάγκες στον τομέα 

της υγειονομικής περίθαλψης, βελτιώνοντας παράλληλα την πρόσβαση σε αυτές τις παροχές και την οικονομική 

προσιτότητά τους; Πώς θα διασφαλίσετε ότι η ΕΕ θα προωθήσει την έρευνα και την ανάπτυξη νέων φαρμάκων ή 

θεραπειών, ιδίως για σπάνιες νόσους, και ότι θα αυξήσει την ανταγωνιστικότητα, την καινοτομία και τη στρατηγική 

αυτονομία της, διασφαλίζοντας παράλληλα την πρόσβαση στα νέα φάρμακα και θεραπείες στους ασθενείς; Ποια 

πιστεύετε ότι είναι η σύνδεση με την ευρωπαϊκή πράξη για τη βιοτεχνολογία; Ποιος θεωρείτε ότι είναι ο ρόλος του 

προγράμματος «EU4Health» στο πλαίσιο αυτό, λαμβάνοντας ιδίως υπόψη τις πρόσφατες δημοσιονομικές περικοπές 

που προτάθηκαν; 
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Τα τελευταία χρόνια, μια διαρκώς αυξανόμενη σειρά προκλήσεων έχει δοκιμάσει την ανθεκτικότητα των 

συστημάτων υγείας στην ΕΕ. Οι προκλήσεις αυτές έδειξαν ότι πρέπει να ενισχυθεί η ικανότητα των συστημάτων 

υγείας να προβλέπουν και να προσαρμόζονται σε κλυδωνισμούς και διαρθρωτικές αλλαγές. Αν μειωθούν τα τρωτά 

σημεία τους, τα συστήματα υγείας θα είναι σε θέση να συνεχίσουν να παρέχουν υγειονομική περίθαλψη υψηλής 

ποιότητας για τους πολίτες της ΕΕ και θα βοηθήσουν επίσης τα κράτη μέλη να διασφαλίσουν τη βιωσιμότητά 

τους και ταυτόχρονα να παράγουν καλύτερα αποτελέσματα για την υγεία των πολιτών. Η ευρωπαϊκή διάσταση 

της πολιτικής για την υγεία έχει επίσης αναπτυχθεί πολύ περισσότερο. Το Ευρωπαϊκό Εξάμηνο και οι ειδικές ανά 

χώρα συστάσεις, καθώς και οι εργασίες του ΟΟΣΑ και του Ευρωπαϊκού Παρατηρητηρίου για τα Συστήματα και 

τις Πολιτικές Υγείας όσον αφορά την κατάσταση της υγείας στην ΕΕ, αποτελούν πολύτιμους πόρους για τη 

στήριξη αυτού του έργου. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, σκοπεύω να συνεχίσω το έργο της ενίσχυσης των 

συστημάτων υγείας εντός των ορίων των αρμοδιοτήτων της ΕΕ. 

Δεδομένου του βαθμού στον οποίον τα συστήματα υγείας μας εξαρτώνται από την ψηφιακή τεχνολογία, μια 

βασική πτυχή της ανθεκτικότητας είναι η κυβερνοασφάλεια: εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, μία από τις πρώτες 

ενέργειές μου θα ήταν η υλοποίηση του σχεδίου δράσης για την κυβερνοασφάλεια των νοσοκομείων και των 

παρόχων υγειονομικής περίθαλψης, το οποίο ορίζεται στις πολιτικές κατευθυντήριες γραμμές, σε στενή 

συνεργασία με τον/την εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για την τεχνολογική κυριαρχία, την ασφάλεια και 

τη δημοκρατία. 

Η πρόσβαση σε αποτελεσματικά και ασφαλή ιατρικά προϊόντα υψηλής ποιότητας είναι απαραίτητη για την 

εύρυθμη λειτουργία των συστημάτων υγειονομικής περίθαλψης. Χρειαζόμαστε ένα κανονιστικό πλαίσιο 

κατάλληλο για τις γρήγορες τεχνολογικές εξελίξεις στον τομέα της υγειονομικής περίθαλψης. Αυτός είναι ο 

στόχος της αναθεώρησης της φαρμακευτικής νομοθεσίας της ΕΕ, που προτάθηκε τον Απρίλιο του 2023. Με τον 

τρόπο αυτό θα δημιουργηθεί ένα σύγχρονο, απλουστευμένο και υποστηρικτικό κανονιστικό πλαίσιο που θα 

προσελκύει επενδύσεις εταιρειών στην έρευνα και την ανάπτυξη καινοτόμων φαρμάκων στην ΕΕ, με ειδικά 

κίνητρα για φάρμακα για σπάνιες νόσους. Θεωρώ ότι η μεταρρύθμιση αυτή αποτελεί ακρογωνιαίο λίθο για το 

μέλλον και, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα καταβάλω κάθε δυνατή προσπάθεια για να στηρίξω τους 

συννομοθέτες στην ολοκλήρωσή της. 

Όπως έχει επισημάνει το ίδιο το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, τα καινοτόμα φάρμακα που εγκρίνονται στην ΕΕ δεν 

φθάνουν στους ασθενείς αρκετά γρήγορα και δεν είναι εξίσου διαθέσιμα για όλους. Οι ασθενείς σε κάποια από τα 

μεγαλύτερα κράτη μέλη ή τα κράτη μέλη της δυτικής Ευρώπης έχουν πρόσβαση στο 90 % των πρόσφατα 

εγκεκριμένων φαρμάκων, ενώ σε ορισμένα κράτη μέλη της νότιας και κεντρικής Ευρώπης και σε μικρότερα κράτη 

μέλη το ποσοστό αυτό μπορεί να είναι μικρότερο του 20 %. Η προτεινόμενη μεταρρύθμιση προωθεί την ταχύτερη 

πρόσβαση των ασθενών σε όλα τα κράτη μέλη και την ταχύτερη είσοδο γενόσημων και βιοομοειδών φαρμάκων 

στην αγορά. Πέρα από τη στήριξη της πρόσβασης σε φάρμακα, και φυσικά ανάλογα με την έκβαση των 

διαπραγματεύσεων για τη φαρμακευτική μεταρρύθμιση, θα εξετάσω επίσης περαιτέρω μη νομοθετικές δράσεις 

που θα μπορούσαν να συμπληρώσουν τη μεταρρύθμιση. Θα συνεχίσω να στηρίζω την οικειοθελή συνεργασία 

μεταξύ των αρμόδιων αρχών σχετικά με τη σχέση κόστους/αποτελεσματικότητας και την οικονομική προσιτότητα 

των φαρμάκων. 

Αντιμετωπίζουμε μια ιδιαίτερη πρόκληση όσον αφορά τις ελλείψεις εργατικού δυναμικού στον τομέα της υγείας, 

που πλήττουν όλα τα κράτη μέλη και πολλούς κλάδους του επαγγέλματος. Τουλάχιστον στα μισά κράτη μέλη 

παρατηρείται άνιση κατανομή των επαγγελματιών του τομέα της υγείας, που οδηγεί στις λεγόμενες «ιατρικές 

ερήμους». Και καθώς η ζήτηση για υγειονομική περίθαλψη αναμένεται να αυξηθεί, το πρόβλημα αυτό θα 

επιδεινώνεται διαρκώς. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα στηρίξω επίσης το έργο του/της 

μελλοντικού/μελλοντικής εκτελεστικού/εκτελεστικής αντιπροέδρου για τους ανθρώπους, τις δεξιότητες και την 

ετοιμότητα και θα συμβάλω στη δημιουργία ενός συνεκτικού πλαισίου για την αντιμετώπιση των προκλήσεων 

όσον αφορά το εργατικό δυναμικό στον τομέα της μακροχρόνιας φροντίδας. 

Οι ελλείψεις φαρμάκων αποτελούν επίσης μακροχρόνιο πρόβλημα στην ΕΕ, με σοβαρό αντίκτυπο στην ποιότητα 

ζωής των ασθενών σε ολόκληρη την Ευρώπη. Όπως ζητήθηκε με το ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, η 

Επιτροπή διεύρυνε την εντολή του EMA ώστε να συμπεριλάβει τη συντονισμένη και συνεργατική διαχείριση των 

κρίσιμων ελλείψεων σε επίπεδο ΕΕ σε περιόδους κρίσης. Η φαρμακευτική μεταρρύθμιση περιλαμβάνει επίσης 

ισχυρά ρυθμιστικά μέτρα που αποσκοπούν στην πρόληψη και τον μετριασμό των ελλείψεων και στην ενίσχυση 

των αλυσίδων εφοδιασμού. Έχουν τεθεί σε εφαρμογή πρόσθετα μη νομοθετικά μέτρα, και η νέα «Συμμαχία για 

τα φάρμακα κρίσιμης σημασίας» αποτελεί πολύτιμο φόρουμ για τη διερεύνηση της σχετικής προόδου. 

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα επιδιώξω τη συμπλήρωση των μέτρων που προτείνονται στη φαρμακευτική 

μεταρρύθμιση με πρόταση νομοθετικής πράξης για τα φάρμακα κρίσιμης σημασίας. Η πράξη αυτή θα προτείνει 
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μια συντονισμένη προσέγγιση για την αντιμετώπιση των σοβαρών ελλείψεων φαρμάκων κρίσιμης σημασίας και 

θα επιδιώκει την ενίσχυση της ανθεκτικότητας και τη διαφοροποίηση των αλυσίδων εφοδιασμού μας, καθώς και 

τη μείωση των εξαρτήσεων από τρίτες χώρες όσον αφορά τα φάρμακα κρίσιμης σημασίας και τα συστατικά τους, 

ενώ παράλληλα θα βοηθά ώστε τα φάρμακα αυτά να παραμένουν προσιτά. Θα μεριμνήσω ώστε η εκτίμηση 

επιπτώσεων της Επιτροπής να διερευνήσει όλες τις πιθανές επιλογές πολιτικής. Τέτοιες επιλογές είναι τα μέτρα 

για τις δημόσιες συμβάσεις που θα καθιστούν πιο προβλέψιμη τη ζήτηση, τα μέτρα για τη διατήρηση και την 

ενίσχυση της παραγωγικής ικανότητας της Ευρώπης, και η ανάπτυξη στρατηγικών εταιρικών σχέσεων για τη 

διαφοροποίηση των αλυσίδων εφοδιασμού.  

Για να βελτιώσουμε την ανταγωνιστικότητά μας σε παγκόσμιο επίπεδο, θα πρέπει να εντείνουμε τις προσπάθειές 

μας ώστε η καινοτομία να διατηρηθεί στο επίκεντρο της οικονομίας μας, όχι μόνο ως μοχλός επαναστατικών 

ιατρικών τεχνολογιών αλλά και για την προσέλκυση ταλέντων και επενδύσεων απ’ όλο τον κόσμο για τον 

ενωσιακό κλάδο της υγειονομικής περίθαλψης. Η βιοτεχνολογία, η τεχνητή νοημοσύνη και τα δεδομένα από τον 

ευρωπαϊκό χώρο δεδομένων για την υγεία (EHDS) είναι στρατηγικής σημασίας για τη μακροπρόθεσμη 

ανταγωνιστικότητα της ΕΕ. Μπορούν να συμβάλουν στην ανάπτυξη νέων θεραπειών, νέων διαδικασιών 

παρασκευής και καινοτόμων προϊόντων, μεταξύ άλλων για σπάνιες νόσους, καθώς θα εξασφαλίσουν ότι δεδομένα 

που αφορούν την υγεία θα διατίθενται για ερευνητικούς σκοπούς κατά τρόπο τέτοιο ώστε να παραμένουν 

προστατευμένα, ενώ παράλληλα θα επιτρέπουν στους ασθενείς να κοινοποιούν τα δεδομένα τους στους παρόχους 

υγειονομικής περίθαλψης και να αποφεύγουν τις περιττές εξετάσεις.  

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, μία από τις κορυφαίες προτεραιότητές μου θα είναι η υποβολή πρότασης 

νομοθετικής πράξης για τη βιοτεχνολογία, που θα έχει ως στόχο να επανέλθει ο ενωσιακός τομέας βιοτεχνολογίας 

σε ηγετική θέση σε παγκόσμιο επίπεδο και να λάβει την απαραίτητη στήριξη. Στο πλαίσιο μιας ευρύτερης 

στρατηγικής για τις ευρωπαϊκές βιοεπιστήμες, η πράξη θα έχει ως στόχο να καταστήσει το κανονιστικό 

περιβάλλον της ΕΕ απλούστερο και ευνοϊκότερο για την καινοτομία, να προσελκύσει φορείς καινοτομίας και 

επενδυτές για τη διεξαγωγή έρευνας και να διευκολύνει τη μεταφορά βιοτεχνολογιών από το εργαστήριο στο 

εργοστάσιο και στην αγορά, σύμφωνα με τις εργασίες που περιγράφονται στις πολιτικές κατευθυντήριες γραμμές 

για την υποστήριξη των νεοφυών και των επεκτεινόμενων επιχειρήσεων. Θα πρέπει παράλληλα να ενισχύσουμε 

τις δεξιότητες των επιστημόνων, των επιχειρηματιών και του εργατικού δυναμικού μας όσον αφορά την έρευνα, 

την ανάπτυξη και τη βιοτεχνολογία.  

Η οδηγία για τη διασυνοριακή υγειονομική περίθαλψη αποτελεί σημαντικό επίτευγμα ως προς την πρόσβαση των 

πολιτών της ΕΕ σε ιατρική περίθαλψη. Χρειάζεται, ωστόσο, διαρκής επίβλεψη της εφαρμογής της. Η αξιολόγηση 

του 2022 επιβεβαίωσε ότι η οδηγία προσθέτει αξία για τους πολίτες της ΕΕ, αλλά είναι επίσης αλήθεια ότι η 

αποτελεσματική διαχείριση της διασυνοριακής υγειονομικής περίθαλψης εξακολουθεί να επιτυγχάνεται κατά το 

μεγαλύτερο μέρος μέσω του συντονισμού των συστημάτων κοινωνικής ασφάλισης. Μια σημαντική επιτυχία της 

οδηγίας είναι ότι ορισμένα από τα βασικά στοιχεία της (όπως το eHealth, τα ευρωπαϊκά δίκτυα αναφοράς για τις 

σπάνιες νόσους και η αξιολόγηση των τεχνολογιών υγείας) έχουν οδηγήσει σε ειδικές πρωτοβουλίες και 

νομοθετικές πράξεις. Η επόμενη αξιολόγηση θα πραγματοποιηθεί το 2027 και θα πρέπει να εξετάσουμε 

προσεκτικά την εφαρμογή της στην πράξη και το κατά πόσον αυτή θα μπορούσε να βελτιωθεί.  

Το πρόγραμμα EU4Health έχει συνεισφέρει σημαντικά σε πρωτοβουλίες για την υγεία στην ΕΕ υπό πολύ 

δύσκολες συνθήκες. Θα συνεργαστώ στενά με τα κράτη μέλη προκειμένου να αξιοποιήσουμε το πρόγραμμα με 

σκοπό την προώθηση πιο ισότιμης πρόσβασης και όμοιων αποτελεσμάτων στην υγειονομική περίθαλψη σε 

ολόκληρη την Ένωση. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα συνεχίσω να αξιοποιώ εταιρικές σχέσεις και καινοτόμες 

λύσεις χρηματοδότησης ως κινητήριους μοχλούς για τη βελτίωση των συστημάτων υγείας, των ερευνητικών 

ικανοτήτων και της ψηφιακής υγείας. Επί του παρόντος, όσον αφορά τη δημόσια χρηματοδοτική στήριξη και τις 

επενδύσεις, πρώτη προτεραιότητα θα πρέπει να είναι η εκμετάλλευση των πόρων που διατίθενται μέσω του 

NextGenerationEU και του τρέχοντος προϋπολογισμού. Μελλοντικά, το επόμενο πολυετές δημοσιονομικό 

πλαίσιο αποτελεί ευκαιρία να εξασφαλίσουμε ότι οι δαπάνες μας θα χρησιμοποιούνται με απλούστερο, 

αποτελεσματικότερο και πιο εστιασμένο τρόπο.  

Πρέπει να συνεχίσουμε να ενισχύουμε την πρόληψη, την ανθεκτικότητα και την ανταγωνιστικότητά μας μέσω 

των πολιτικών μας στον τομέα της υγείας και μέσω εστιασμένων επενδύσεων. Η Ευρώπη χρειάζεται έναν ισχυρό, 

ανταγωνιστικό και καινοτόμο φαρμακευτικό τομέα και χρειάζεται να αξιοποιήσει στο έπακρο την επανάσταση 

στον τομέα της βιοτεχνολογίας. Οι πολιτικές κατευθυντήριες γραμμές ορίζουν σαφώς ότι πρέπει να επενδύσουμε 

στην καινοτομία και τις τεχνολογίες που θα διαμορφώσουν την οικονομία μας και θα προωθήσουν τις μεταβάσεις 

μας: εκεί θα πρέπει να δώσουμε προτεραιότητα. 
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4. Ποια είναι τα συγκεκριμένα σχέδιά σας για την καταπολέμηση της μικροβιακής αντοχής σε εθνικό, ενωσιακό και 

διεθνές επίπεδο, σύμφωνα με την προσέγγιση «Μία υγεία», όσον αφορά το περιβάλλον και την υγεία των ανθρώπων 

και των ζώων; Ειδικότερα, ποια μέτρα προβλέπετε να προστεθούν σε εκείνα που έχουν ήδη προταθεί σχετικά με την 

αναθεώρηση της φαρμακευτικής νομοθεσίας, τόσο στον τομέα της ανθρώπινης υγείας όσο και στον τομέα της 

κτηνιατρικής; Πώς σχεδιάζετε να αντιμετωπίσετε τις ελλείψεις και να διασφαλίσετε την πρόσβαση σε αντιμικροβιακά 

και διαγνωστικά εργαλεία, διασφαλίζοντας παράλληλα τη συνετή χρήση και την επιστασία; Θα παρουσιάσετε 

επικαιροποίηση του καταλόγου των αντιβιοτικών που προορίζονται αποκλειστικά για ανθρώπινη χρήση; Δεδομένου 

ότι η έρευνα και η καινοτομία αποτελούν κρίσιμη συνιστώσα της καταπολέμησης της μικροβιακής αντοχής, πώς θα 

παράσχετε κίνητρα τόσο για τη δημόσια όσο και για την ιδιωτική έρευνα και καινοτομία στον τομέα αυτόν; Σκοπεύετε 

να εξετάσετε αναξιοποίητα ιατρικά αντίμετρα, όπως οι βακτηριοφάγοι; 

Η μικροβιακή αντοχή αποτελεί σοβαρή παγκόσμια απειλή για την υγεία. Δεν μπορούμε να αγνοήσουμε τις 

εκτιμήσεις των Ηνωμένων Εθνών σύμφωνα με τις οποίες, αν δεν αναληφθούν σημαντικές δράσεις, το 2050 είναι 

πιθανόν να βλέπουμε 10 εκατομμύρια ανθρώπους να πεθαίνουν κάθε χρόνο σε ολόκληρο τον κόσμο, και 390.000 

μόνο στην Ευρώπη. Και δεν μιλάμε καν για το σχετικό οικονομικό κόστος από τις αυξημένες δαπάνες 

υγειονομικής περίθαλψης και τη μειωμένη παραγωγικότητα, το οποίο υπολογίζεται σε 11,7 δισ. ευρώ ετησίως για 

την Ευρώπη.  

Ως εκ τούτου, είναι ζωτικής σημασίας να ενταθούν οι δράσεις για την καταπολέμηση της μικροβιακής αντοχής. 

Η περσινή σύσταση του Συμβουλίου σχετικά με την εντατικοποίηση των δράσεων της ΕΕ για την καταπολέμηση 

της μικροβιακής αντοχής στο πλαίσιο της προσέγγισης «Μία υγεία» αποτέλεσε σημαντικό ορόσημο, ιδίως όσον 

αφορά τους συγκεκριμένους, μετρήσιμους συνιστώμενους στόχους που πρέπει να επιτευχθούν έως το 2030. 

Περιλαμβάνει συστάσεις σχετικά με την επιτήρηση, την πρόληψη και τον έλεγχο των λοιμώξεων, την επιστασία, 

τη συνετή χρήση των αντιμικροβιακών και την ευαισθητοποίηση. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή υποστηρίζει τις 

ενέργειες των κρατών μελών στον τομέα αυτόν.  

Η παρακολούθηση της προόδου μπορεί να αποτελέσει σημαντικό θέμα για τις σχετικές εργασίες υλοποίησης, με 

ετήσιες εκθέσεις σχετικά με την πορεία προς την επίτευξη των στόχων. Η Επιτροπή θα αποφασίσει για τα επόμενα 

βήματα το 2027, με βάση την έκθεση εφαρμογής της σύστασης του Συμβουλίου που έχει προγραμματιστεί για το 

ίδιο έτος.  

Σκοπεύουμε επίσης να αναπτύξουμε νέες κατευθυντήριες γραμμές για την πρόληψη και την καταπολέμηση των 

λοιμώξεων με σκοπό τη στήριξη των παρεμβάσεων στα κράτη μέλη, ιδίως για τα νοσοκομεία, τα οποία 

επωμίζονται το μεγαλύτερο μέρος της επιβάρυνσης από τη μικροβιακή αντοχή. Εδώ μπορεί να προσφέρει 

σημαντική υποστήριξη το Ευρωπαϊκό Κέντρο Πρόληψης και Ελέγχου Νόσων. 

Όσον αφορά τα κτηνιατρικά φάρμακα, τα κράτη μέλη υποβάλλουν κάθε χρόνο στοιχεία σχετικά με τις πωλήσεις 

και τη χρήση αντιμικροβιακών φαρμάκων. Από τα στοιχεία αυτά προκύπτει ότι έχει ήδη επιτευχθεί πάνω από το 

ήμισυ της αναμενόμενης μείωσης στις πωλήσεις αντιμικροβιακών φαρμάκων για ζώα, που προβλέπεται στη 

στρατηγική «Από το αγρόκτημα στο πιάτο». Αφού καταστούν ορατές οι τάσεις μεταβολής στις πωλήσεις και τη 

χρήση, με την πάροδο του χρόνου, θα είμαστε σε θέση να αξιολογήσουμε την ανάγκη για πρόσθετα στοχευμένα 

μέτρα. 

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα επικεντρωθώ κι εδώ στην εφαρμογή και την επιβολή σε όλα τα κράτη μέλη, 

μεταξύ άλλων μέσω ελέγχων, των υποχρεώσεων που σχετίζονται με τη μικροβιακή αντοχή και την κτηνιατρική 

(συμπεριλαμβανομένων των υποχρεώσεων που απορρέουν από τον κανονισμό για τα κτηνιατρικά φάρμακα και 

τον κανονισμό για τις φαρμακούχες ζωοτροφές). Το ίδιο ισχύει και για τις τρίτες χώρες που επιθυμούν να εξάγουν 

ζώα και ζωικά προϊόντα προς την Ένωση, και οι οποίες υποχρεούνται να τηρούν τους κανόνες μας που 

απαγορεύουν τη χρήση αντιμικροβιακών φαρμάκων για σκοπούς επιτάχυνσης της ανάπτυξης, καθώς και τη χρήση 

αντιμικροβιακών φαρμάκων οι οποίες στην ΕΕ προορίζονται αποκλειστικά για τη θεραπεία λοιμώξεων του 

ανθρώπου. Κάθε νέα πληροφορία σχετικά με ενδεχόμενη αναθεώρηση του καταλόγου αντιμικροβιακών 

φαρμάκων που προορίζονται αποκλειστικά για ανθρώπινη χρήση, όπως ορίζονται στον κανονισμό για τα 

κτηνιατρικά φάρμακα, θα πρέπει να εξετάζεται αμέσως.  

Όλοι συμφωνούμε ότι η ανάπτυξη νέων αντιμικροβιακών φαρμάκων επείγει. Ωστόσο, ο περιορισμός της χρήσης 

αντιμικροβιακών φαρμάκων έχει αντίκτυπο στον όγκο των πωλήσεων και, κατά συνέπεια, στην απόδοση των 

επενδύσεων για τους κατόχους των σχετικών αδειών κυκλοφορίας. Αυτός είναι ένας σημαντικός λόγος για τις 

ανεπαρκείς επενδύσεις σε αυτόν τον τομέα και εξηγεί γιατί απαιτούνται πρόσθετα κίνητρα για την ανάπτυξη 

καινοτόμων αντιμικροβιακών φαρμάκων και τη διασφάλιση της πρόσβασης στα αντιμικροβιακά.  
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Η αντιμετώπιση αυτής της δυσλειτουργίας της αγοράς είναι ο λόγος για τον οποίο η προτεινόμενη φαρμακευτική 

μεταρρύθμιση περιλάμβανε ένα καινοτόμο κουπόνι για την αποκλειστική χρήση δεδομένων, που αποσκοπεί στη 

δημιουργία ειδικού κινήτρου για την ανάπτυξη νέων επαναστατικών αντιμικροβιακών φαρμάκων τα οποία θα 

αντιμετωπίζουν αποτελεσματικά τη μικροβιακή αντοχή. Περιλάμβανε επίσης μέτρα για την προώθηση της 

συνετής χρήσης των αντιμικροβιακών φαρμάκων, την παρακολούθηση της αντοχής σε αυτά και την πρόληψη των 

ελλείψεων, καθώς και για την ενίσχυση της αξιολόγησης των δυνητικών επιπτώσεων των φαρμάκων στο 

περιβάλλον. Ως εκ τούτου, χαιρετίζω θερμά το γεγονός ότι το Κοινοβούλιο έδωσε ιδιαίτερη έμφαση στα μέτρα 

κατά της μικροβιακής αντοχής στη θέση του σε πρώτη ανάγνωση και, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, 

θα καταβάλω κάθε δυνατή προσπάθεια για να στηρίξω το Κοινοβούλιο και το Συμβούλιο στις διαπραγματεύσεις 

ώστε να εξασφαλιστεί επιτυχής έκβαση, ιδίως όσον αφορά αυτό το κρίσιμο πρόβλημα. 

Συμπληρώνοντας τα μέτρα που ορίζονται στην προτεινόμενη φαρμακευτική μεταρρύθμιση, η προγραμματισμένη 

πρόταση πράξης για τα φάρμακα κρίσιμης σημασίας, που προβλέπεται στις πολιτικές κατευθυντήριες γραμμές, 

θα έχει σημαντικό αντίκτυπο στην προμήθεια αντιμικροβιακών φαρμάκων. Πολλά αντιμικροβιακά θεωρούνται 

φάρμακα κρίσιμης σημασίας και, ως εκ τούτου, θα εμπίπτουν στις δράσεις για την αντιμετώπιση των ελλείψεων 

φαρμάκων κρίσιμης σημασίας, μεταξύ άλλων με την αποκατάσταση των αδυναμιών των αλυσίδων εφοδιασμού, 

που ευθύνονται για τις ελλείψεις αυτές.  

Σε παγκόσμιο επίπεδο, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, θα συνεργαστώ με τα κράτη μέλη και τους 

εταίρους μας για την εφαρμογή της πρόσφατης πολιτικής δήλωσης των Ηνωμένων Εθνών για τη μικροβιακή 

αντοχή. Η δήλωση αυτή αναγνωρίζει την ανάγκη προώθησης της προσέγγισης «Μία υγεία», θέτει συγκεκριμένους 

στόχους και καλεί την τετραμερή συνεργασία να συγκροτήσει το 2025 «ανεξάρτητη ομάδα για τη συγκέντρωση 

στοιχείων σχετικά με δράσεις κατά της μικροβιακής αντοχής», η οποία θα καθοδηγεί τα κράτη μέλη του ΟΗΕ 

στις εθνικές τους δράσεις. 

Θα υποστηρίξω επίσης την αύξηση του αριθμού των συνεισφερόντων στο καταπιστευματικό ταμείο πολλαπλών 

εταίρων για τη μικροβιακή αντοχή, το οποίο αποτελεί κρίσιμη πηγή χρηματοδότησης. Το ταμείο αυτό 

διαδραματίζει ουσιαστικό ρόλο στη στήριξη της εφαρμογής των εθνικών σχεδίων δράσης σε χώρες χαμηλού και 

μεσαίου εισοδήματος.  

Εν κατακλείδι, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα δεσμευτώ να εντείνω τις προσπάθειές μας για τον περιορισμό 

της μικροβιακής αντοχής σε όλα τα επίπεδα και σε όλους τους σχετικούς τομείς στο πλαίσιο της προσέγγισης 

«Μία υγεία». Θα συνεργαστώ μαζί σας, τα μέλη του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, με το Συμβούλιο, τα 

ενδιαφερόμενα μέρη και τους διεθνείς εταίρους μας για την επίτευξη αυτού του στόχου. 

5. Πώς θα βελτιώσετε τις υποχρεωτικές πληροφορίες για τα τρόφιμα στους καταναλωτές, ιδίως όσον αφορά την 

περιεκτικότητα σε θρεπτικές ουσίες (για πιο υγιεινές επιλογές, χωρίς υπεραπλούστευση), τις πτυχές βιωσιμότητας 

(αποτύπωμα CO2) και την επισήμανση της καλής μεταχείρισης των ζώων, αποφεύγοντας παράλληλα τον διοικητικό 

φόρτο και διασφαλίζοντας ασφαλή και οικονομικά προσιτά τρόφιμα; Θα δεσμευθείτε να παρουσιάσετε το μέτρο που 

ανακοινώθηκε στο πλαίσιο της στρατηγικής «Από το αγρόκτημα στο πιάτο» το 2020 σχετικά με τη θέσπιση ενός 

ενωσιακού συστήματος για τις διατροφικές επισημάνσεις στο μπροστινό μέρος της συσκευασίας; Ομοίως, σχεδιάζετε 

να παρουσιάσετε την καθυστερημένη νομοθετική πρόταση για τα βιώσιμα συστήματα τροφίμων, η οποία 

ανακοινώθηκε επίσης στο πλαίσιο της στρατηγικής «Από το αγρόκτημα στο πιάτο»; Ποιο είναι το όραμά σας για την 

πρωτοβουλία αυτή; Όσον αφορά τη χρήση φυτοφαρμάκων, ποιες είναι οι προτάσεις σας για τη στήριξη των γεωργών, 

προκειμένου να μειωθούν η χρήση και οι κίνδυνοι των χημικών φυτοφαρμάκων; Πώς θα επιταχύνετε τη 

διαθεσιμότητα εναλλακτικών λύσεων, όπως τα προϊόντα βιολογικού ελέγχου ή οι ουσίες χαμηλού κινδύνου; Τέλος, 

ποια είναι τα συγκεκριμένα σχέδιά σας για την αύξηση των ελέγχων ασφάλειας των τροφίμων στα εισαγόμενα 

προϊόντα;  

Οι υποχρεωτικές πληροφορίες για τα τρόφιμα, συμπεριλαμβανομένης της περιεκτικότητας σε θρεπτικά 

συστατικά, και η διατροφική επισήμανση στο μπροστινό μέρος της συσκευασίας μπορούν να βοηθήσουν τους 

καταναλωτές να κάνουν πιο υγιεινές διατροφικές επιλογές. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα συνεργαστώ με τα 

κράτη μέλη και τα ενδιαφερόμενα μέρη για μια ολοκληρωμένη προσέγγιση για την προώθηση πιο υγιεινών 

επιλογών τροφίμων, με την οποία θα εξετάζονται ζητήματα όπως η πληροφόρηση σχετικά με τα τρόφιμα, οι 

αλλαγές στη σύνθεση των τροφίμων και η εμπορία ανθυγιεινών τροφίμων. Αυτό συνδέεται με την οριζόντια 

προσέγγιση της διά βίου πρόληψης, πάνω στην οποία θα εργαστώ, και αξιοποιεί υφιστάμενες δράσεις για την 

προαγωγή της υγείας και την πρόληψη των ασθενειών. Δεδομένου ότι οι εθνικές ενημερωτικές εκστρατείες 

μπορούν να έχουν μεγαλύτερη απήχηση στους καταναλωτές, θα στηρίξω τις εθνικές προσπάθειες για τη βελτίωση 

της ευαισθητοποίησης σχετικά με τις πληροφορίες για τα τρόφιμα.  
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Θα πρέπει να συνεχιστούν οι εργασίες για την επισήμανση των τροφίμων, με ιδιαίτερη προσοχή στην 

ελαχιστοποίηση της επιβάρυνσης που αυτή συνεπάγεται και στην εξεύρεση ισορροπημένων, ρεαλιστικών λύσεων 

που διευκολύνουν τη λειτουργία της εσωτερικής αγοράς. Όσον αφορά την επισήμανση σχετικά με την καλή 

μεταχείριση των ζώων, θα επικεντρωθώ στη συγκέντρωση αξιόπιστων αποδεικτικών στοιχείων, ιδίως όσον αφορά 

τον αντίκτυπο που μπορεί να έχει ένα σύστημα οικειοθελούς επισήμανσης για την καλή μεταχείριση των ζώων 

στους γεωργούς, τους υπευθύνους επιχειρήσεων τροφίμων, τη συμπεριφορά των καταναλωτών και την εσωτερική 

αγορά. 

Στις πολιτικές κατευθυντήριες γραμμές, η εκλεγείσα πρόεδρος κ. von der Leyen ανακοίνωσε ότι η νέα Επιτροπή 

θα παρουσιάσει ένα όραμα για τη γεωργία και τα τρόφιμα εντός των πρώτων 100 ημερών της. Στο πλαίσιο αυτό 

θα εξεταστούν τρόποι διασφάλισης της μακροπρόθεσμης ανταγωνιστικότητας και βιωσιμότητας του γεωργικού 

τομέα και του τομέα τροφίμων της ΕΕ εντός των ορίων του πλανήτη μας. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα 

συνεργαστώ στενά με τους συναδέλφους μου στο Σώμα των Επιτρόπων με στόχο την ανάπτυξη του οράματος 

κατά τρόπο που να διασφαλίζει ένα ανθεκτικό, ανταγωνιστικό και βιώσιμο ενωσιακό σύστημα τροφίμων, που θα 

έχει την ασφάλεια των τροφίμων ως έναν από τους ακρογωνιαίους λίθους του. Το όραμα θα βασιστεί στην έκθεση 

του στρατηγικού διαλόγου για το μέλλον της γεωργίας στην ΕΕ, όπου όλα τα ενδιαφερόμενα μέρη αναγνώρισαν 

ότι μια προσέγγιση βάσει συστημάτων και η βιωσιμότητα εξακολουθούν να είναι καίριας σημασίας. Για τη 

μετάβαση σε βιώσιμα συστήματα τροφίμων χρειάζονται διάφορα εργαλεία πολιτικής, όπως επενδύσεις, κίνητρα 

και κανονιστικές ρυθμίσεις, τα οποία θα συμβάλλουν όλα σε ένα ευνοϊκό πλαίσιο πολιτικής που παρέχει σαφήνεια 

σε όλα τα ενδιαφερόμενα μέρη. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα συνεργαστώ στενά με τον/την επίτροπο 

Γεωργίας και Τροφίμων για την ανάπτυξη ενός νέου συστήματος συγκριτικής αξιολόγησης για τα συστήματα 

γεωργίας και τροφίμων, με στόχο την εναρμόνιση των μεθοδολογιών, μεταξύ άλλων όσον αφορά τη βιωσιμότητα 

των γεωργικών εκμεταλλεύσεων. 

Θα συνεχίσω επίσης τις προσπάθειές μας για τη μείωση των κινδύνων από τη χρήση φυτοφαρμάκων και την 

προώθηση μη χημικών εναλλακτικών λύσεων, οι οποίες αποτελούν βασικούς στόχους της ισχύουσας οδηγίας για 

την ορθολογική χρήση των γεωργικών φαρμάκων. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα εξετάσω τρόπους για την 

περαιτέρω βελτίωση της εφαρμογής της οδηγίας και για την αξιολόγηση νέων νομοθετικών πρωτοβουλιών, σε 

διάλογο με τα κράτη μέλη και άλλα ενδιαφερόμενα μέρη, και με βάση τη σύσταση του στρατηγικού διαλόγου 

σύμφωνα με την οποία η Ευρωπαϊκή Επιτροπή οφείλει να καταστήσει δυνατή τη θέσπιση ισχυρού νομοθετικού 

πλαισίου για προϊόντα και προσεγγίσεις βιολογικού ελέγχου. 

Η τεχνική καινοτομία μέσω ψηφιακών εργαλείων και τεχνικών εφαρμογής ακριβείας έχει επίσης σημαντικές 

δυνατότητες να μετριάσει τους κινδύνους από τη χρήση φυτοφαρμάκων, μειώνοντας τις ποσότητες 

φυτοφαρμάκων που απαιτούνται για την προστασία των καλλιεργειών. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα εργαστώ 

προς την κατεύθυνση της συμπερίληψης των τεχνολογιών αυτών στη διαδικασία εκτίμησης κινδύνου, ώστε να 

λαμβάνονται πλήρως υπόψη πριν από τη λήψη αποφάσεων σχετικά με την έγκριση φυτοφαρμάκων. Σε συνδυασμό 

με την ενίσχυση της καινοτομίας και τον εκσυγχρονισμό του εξοπλισμού για τη χορήγηση φυτοφαρμάκων, αυτό 

θα βοηθήσει τους γεωργούς να επιτύχουν καλύτερα αποτελέσματα με μικρότερες δαπάνες. Σκοπεύω να 

συνεργαστώ με τον/την επίτροπο Γεωργίας και Τροφίμων για να στηρίξω τους γεωργούς σε αυτή τη στροφή προς 

ψηφιακές τεχνικές και τεχνικές ακριβείας. 

Δεσμεύομαι να αυξήσω τη διαθεσιμότητα εναλλακτικών λύσεων αντί των χημικών φυτοφαρμάκων, όπως τα 

βιολογικά φυτοφάρμακα, διευκολύνοντας την είσοδό τους στην αγορά. Κατά την προηγούμενη θητεία της, η 

Επιτροπή απλοποίησε τις απαιτήσεις δεδομένων και τις μεθόδους αξιολόγησης για τα φυτοφάρμακα που έχουν 

ως βάση τους μικροοργανισμούς, και κατάρτισε ειδικό υλικό καθοδήγησης για άλλα βιολογικά φυτοφάρμακα, 

όπως τα εκχυλίσματα φυτών και οι φερομόνες. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, προτίθεμαι να λάβω πρόσθετα 

μέτρα ώστε οι αιτήσεις για έγκριση βιοφυτοφαρμάκων να αξιολογούνται με υψηλή προτεραιότητα και τα 

φυτοφάρμακα αυτά να βγαίνουν πιο γρήγορα στην αγορά, ώστε να αυξηθεί η ποικιλία των εργαλείων με τα οποία 

οι γεωργοί προστατεύουν τις καλλιέργειές τους. Με τον τρόπο αυτόν θα στηριχθεί η καινοτομία, θα καλυφθούν 

οι εξελισσόμενες ανάγκες φυτοπροστασίας και θα αντιμετωπιστούν τα αναδυόμενα φυτοϋγειονομικά 

προβλήματα. 

Η ΕΕ διαθέτει ένα από τα αυστηρότερα και πιο απαιτητικά συστήματα ελέγχου της ασφάλειας των τροφίμων στον 

κόσμο, και είναι ένας από τους μεγαλύτερους εισαγωγείς τροφίμων παγκοσμίως. Είναι προφανές ότι η ορθή 

εφαρμογή των κανόνων αυτών είναι ζωτικής σημασίας για τους πολίτες μας. Μία από τις βασικές αρχές αυτού 

του συστήματος είναι ότι τα τρόφιμα που διατίθενται στην αγορά της ΕΕ πρέπει να είναι ασφαλή, είτε έχουν 

παραχθεί εντός της ΕΕ είτε προέρχονται από τρίτες χώρες. Αυτό σημαίνει ότι εάν τρίτες χώρες ή εγκαταστάσεις 

σε τρίτες χώρες, που παράγουν τρόφιμα ζωικής προέλευσης, επιθυμούν να εξάγουν τέτοια προϊόντα προς την ΕΕ, 

θα πρέπει να αποδεικνύουν τη συμμόρφωση των προϊόντων με τους κανόνες μας. Πρόσβαση στην αγορά της ΕΕ 
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δίνεται μόνο όταν η τρίτη χώρα και η εγκατάσταση περιλαμβάνονται στον σχετικό κατάλογο για το αντίστοιχο 

προϊόν. Αυτό υποστηρίζεται από ελέγχους που διενεργεί η Επιτροπή σε τρίτες χώρες για την επαλήθευση της 

συμμόρφωσης με τις απαιτήσεις της ΕΕ. Εάν χρειαστεί, η Επιτροπή μπορεί στη συνέχεια να λάβει μέτρα έκτακτης 

ανάγκης ώστε να αποτραπεί η εισαγωγή μη ασφαλών τροφίμων.  

Η καλύτερη στόχευση των ελέγχων της ασφάλειας των τροφίμων κατά τις εισαγωγές απαιτεί συνεχή προσπάθεια: 

περιλαμβάνει την ανάλυση δεδομένων από τα κράτη μέλη και την εξέταση επιστημονικών στοιχείων σχετικά με 

πιθανούς κινδύνους, στατιστικών δεδομένων για το εμπόριο και αποδεικτικών στοιχείων σχετικά με τα συστήματα 

ελέγχου των τρίτων χωρών εξαγωγής, ορισμένα από τα οποία προέρχονται από ελέγχους της Επιτροπής. Σε αυτή 

τη βάση, οι προτεραιότητες κατά τους ελέγχους καθορίζονται με βάση τη φύση των κινδύνων και τη δυνητική 

έκθεση των καταναλωτών και των επιχειρήσεων στην ΕΕ στους κινδύνους αυτούς.  

Τα κράτη μέλη πρέπει να διαθέτουν τα απαραίτητα εργαλεία για τη διενέργεια ελέγχων με αποδοτικό και 

συντονισμένο τρόπο. Η ανάπτυξη βελτιωμένων επιλογών για την ανάλυση και την ιχνηλάτηση των δεδομένων, 

με τη χρήση τεχνητής νοημοσύνης, θα μπορούσε να συνεισφέρει στην ευκολότερη και ταχύτερη ανίχνευση 

ανωμαλιών και στον καλύτερο χειρισμό τυχόν περιστατικών με τη βοήθεια των υφιστάμενων συστημάτων 

πληροφορικής που διαχειρίζεται η Επιτροπή. Άλλα σημαντικά στοιχεία είναι τα εργαστήρια αναφοράς και τα 

κέντρα αναφοράς της ΕΕ που χρηματοδοτούνται από την Επιτροπή, η επανεξέταση των διαθέσιμων πόρων για 

ελέγχους στα κράτη μέλη από τους ελεγκτές της Επιτροπής και η κατάρτιση των υπαλλήλων κάθε κράτους μέλους 

που εφαρμόζουν τη νομοθεσία της ΕΕ για την αλυσίδα τροφίμων. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα συνεχίσω να 

εργάζομαι για να βελτιώσω την αποδοτικότητα των εργαλείων αυτών, ώστε να διασφαλιστεί ακόμα περισσότερο 

η ασφάλεια όλων των εισαγόμενων τροφίμων για τους καταναλωτές της ΕΕ.  

Ερωτήσεις από την Επιτροπή Γεωργίας και Ανάπτυξης της Υπαίθρου 

6. Η καλή μεταχείριση των ζώων θεωρείται ολοένα και περισσότερο προτεραιότητα για τους πολίτες. Ως ορισθείς 

Επίτροπος, πώς θα αντιδρούσατε στην αυξανόμενη ζήτηση για υψηλότερα πρότυπα καλής μεταχείρισης των ζώων, 

συνεκτιμώντας παράλληλα τη βιωσιμότητα, τις οικονομικές παραμέτρους και τις απόψεις των γεωργών; Πώς 

σκοπεύετε να εκσυγχρονίσετε τους υφιστάμενους κανονισμούς για την καλή μεταχείριση των ζώων; Ποια νέα 

στοιχεία θα θέλατε να αξιολογήσετε και να εξετάσετε; Ποιες νομοθετικές προτάσεις για την καλή μεταχείριση των 

ζώων σχεδιάζετε να υποβάλετε; Επιπλέον, πώς σκοπεύετε να εξετάσετε και να αντιμετωπίσετε τα διαφορετικά 

επίπεδα συμμόρφωσης και επιβολής της ισχύουσας νομοθεσίας στα κράτη μέλη της ΕΕ; Πώς θα διασφαλίσετε ότι οι 

νέες κανονιστικές προτάσεις, καθώς και η βελτιωμένη επιβολή, διασφαλίζουν ισότιμους όρους ανταγωνισμού και 

δεν θέτουν σε κίνδυνο την ανταγωνιστικότητα των γεωργών της ΕΕ; 

Όπως αναφέρεται στην επιστολή ανάθεσης καθηκόντων μου, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα εκσυγχρονίσω 

τους κανόνες για τα πρότυπα καλής μεταχείρισης των ζώων, έχοντας ως βάση την ισχύουσα νομοθεσία. Αυτό θα 

γίνει σύμφωνα με τα πλέον πρόσφατα επιστημονικά δεδομένα, λαμβάνοντας υπόψη ζητήματα βιωσιμότητας, 

ηθικές, επιστημονικές και οικονομικές παραμέτρους, τις ανησυχίες σχετικά με την ανταγωνιστικότητα των 

Ευρωπαίων γεωργών και τις προσδοκίες των πολιτών. Πιστεύω ακράδαντα ότι η ανταγωνιστικότητα της γεωργίας 

της ΕΕ πρέπει να διαφυλαχθεί, και κάθε μελλοντική νομοθεσία πρέπει να αντικατοπτρίζει τον στόχο αυτόν. 

Η προσέγγιση όσον αφορά την καλή μεταχείριση των εκτρεφόμενων ζώων πρέπει να είναι ισορροπημένη, να 

λαμβάνει υπόψη τα κοινωνικοοικονομικά κριτήρια και την ανταγωνιστικότητα και να βασίζεται σε αξιόπιστα 

στοιχεία. Σε συνέχεια της Ευρωπαϊκής Πρωτοβουλίας Πολιτών «End the Cage Age» (Τέλος στα κλουβιά), η 

σταδιακή κατάργηση των κλωβών ζώων, με κατάλληλες μεταβατικές περιόδους ανά είδος, θα απαιτήσει 

στοχευμένη νομοθετική προσέγγιση και συνοδευτικά μέτρα που θα στηρίζουν τα ενδιαφερόμενα μέρη στην 

επίτευξη της μετάβασης αυτής με αειφόρο και οικονομικά βιώσιμο τρόπο, διασφαλίζοντας την ανταγωνιστικότητα 

των γεωργών της Ευρώπης.  

Για να εξασφαλιστούν ισότιμοι όροι ανταγωνισμού, είναι σημαντικό να διασφαλιστεί ότι τα πρότυπα της ΕΕ για 

την καλή μεταχείριση των ζώων εφαρμόζονται και επιβάλλονται με ομοιόμορφο τρόπο σε ολόκληρη την 

Ευρωπαϊκή Ένωση και ότι οι σχετικές δράσεις μας σε παγκόσμιο επίπεδο ενισχύονται. Για τον σκοπό αυτόν, εάν 

εγκριθεί ο διορισμός μου, θα αξιοποιήσω τις εργασίες που βρίσκονται υπό εξέλιξη, με επιθεωρήσεις των 

συστημάτων επίσημων ελέγχων των κρατών μελών και τρίτων χωρών, το έργο των κέντρων αναφοράς της ΕΕ για 

την καλή μεταχείριση των ζώων και την ανάπτυξη λεπτομερών κανόνων, για παράδειγμα σχετικά με τα πλοία 

μεταφοράς ζώων. Θα συνεχίσω να συνεργάζομαι στενά με τα κράτη μέλη και όλα τα ενδιαφερόμενα μέρη μέσω 

διάφορων μηχανισμών και σε διάφορα φόρουμ. Όπου εντοπίζονται συστηματικά και σημαντικά προβλήματα 

εφαρμογής, θα ενισχύσω τον διάλογο με τα σχετικά κράτη μέλη ώστε να επιτευχθούν άμεσα αποτελέσματα, πάντα 

με τη δυνατότητα λήψης μέτρων επί παραβάσει, εάν χρειαστεί. 
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Σε παγκόσμιο επίπεδο, θα συνεχίσω να προωθώ υψηλά διεθνή πρότυπα, τόσο σε πολυμερή φόρουμ (ιδίως τα 

διεθνή πρότυπα καλής μεταχείρισης των ζώων του Παγκόσμιου Οργανισμού για την Υγεία των Ζώων) όσο και 

με τις υποψήφιες για προσχώρηση στην ΕΕ χώρες και μέσω διμερούς συνεργασίας (για παράδειγμα με τη 

συμπερίληψη κεφαλαίου για την καλή μεταχείριση των ζώων στις εμπορικές συμφωνίες). Αυτό είναι σημαντικό 

για να διασφαλιστεί ότι οι εισαγωγές ζώντων ζώων στην ΕΕ συμμορφώνονται με τους κανόνες της ΕΕ ή με 

ισοδύναμα πρότυπα, ώστε να σταματήσει η διαρκής υποβάθμιση των προτύπων καλής μεταχείρισης των ζώων σε 

παγκόσμιο επίπεδο, κάτι που αντιβαίνει στις προσδοκίες των πολιτών μας. Οι δύο πρόσφατες νομοθετικές 

προτάσεις για την καλή μεταχείριση των ζώων (σχετικά με τη μεταφορά των ζώων και σχετικά με την καλή 

μεταχείριση σκύλων και γατών) περιλαμβάνουν απαιτήσεις για ισοδύναμα πρότυπα για τις εισαγωγές ζώντων 

ζώων από τρίτες χώρες στην ΕΕ. 

7. Ως ορισθείς Επίτροπος, πώς θα διασφαλίζατε ότι οι αυξανόμενοι κίνδυνοι από τις επιδημικές εξάρσεις ζωονόσων 

και τη μικροβιακή αντοχή θα αποκτήσουν σημαντικότερο ρόλο στην πολιτική της ΕΕ; Τι είδους δράσεις θα 

προτείνατε για να βελτιωθεί η υγεία των ζώων και για να εξαλειφθούν οι ζωονόσοι σε ολόκληρη την ΕΕ, ιδίως όσον 

αφορά την πρόληψη των νόσων, την επιτήρηση και τη βιοπροφύλαξη; Επιπλέον, πώς σκοπεύετε να αντιμετωπίσετε 

τις αυξανόμενες απειλές που συνιστούν οι διασυνοριακές ασθένειες και να συντονίσετε τα κράτη μέλη της ΕΕ; Πώς 

θα διασφαλίζατε ότι η μελλοντική Επιτροπή θα εξασφαλίσει επαρκή χρηματοδότηση και πόρους για την ενίσχυση της 

έρευνας σχετικά με την ανάπτυξη οικονομικά προσιτών εμβολίων για την καταπολέμηση νόσων όπως η αφρικανική 

πανώλη των χοίρων και για την πρόληψη της εξάπλωσης νόσων όπως ο καταρροϊκός πυρετός των προβάτων;  

Είμαι απόλυτα αποφασισμένος να ενισχύσω τις προσπάθειές μας για την πρόληψη, τον έλεγχο και την εξάλειψη 

των νόσων των ζώων και για την καταπολέμηση της μικροβιακής αντοχής. 

Οι μεταδοτικές νόσοι των ζώων δεν σταματούν στα σύνορα. Έχουν μεγάλο αντίκτυπο στη γεωργία και απειλούν 

την επισιτιστική ασφάλεια στην Ένωση. Μερικές από αυτές μπορούν επιπλέον να μεταδοθούν στον άνθρωπο. Η 

πρόληψη και ο έλεγχος των νόσων των ζώων αποτελεί και θα εξακολουθήσει να αποτελεί προτεραιότητα, μεταξύ 

άλλων για την ασφαλή λειτουργία της ενιαίας αγοράς. Για τον σκοπό αυτό, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα 

διασφαλίσω την ορθή εφαρμογή του άρτιου συστήματός μας για την πρόληψη, τον έλεγχο και την εξάλειψη των 

νόσων των ζώων σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση. Με την υποστήριξη της Ευρωπαϊκής Αρχής για την 

Ασφάλεια των Τροφίμων, θα αναπτύξουμε και θα εφαρμόσουμε επιστημονικά τεκμηριωμένα μέτρα ώστε να 

προλαμβάνουμε και να ελέγχουμε τις εστίες νόσων των ζώων. Σε συνεργασία με την Ευρωπαϊκή Αρχή για την 

Ασφάλεια των Τροφίμων και το Ευρωπαϊκό Κέντρο Πρόληψης και Ελέγχου Νόσων, θα εστιάσουμε επίσης στις 

ζωονόσους όπως η γρίπη των πτηνών. Θα δώσω ιδιαίτερη προσοχή στις ασθένειες που μεταδίδονται μέσω 

διαβιβαστών, οι οποίες συνιστούν ολοένα μεγαλύτερο κίνδυνο λόγω της κλιματικής αλλαγής, της αυξημένης 

διασυνοριακής κυκλοφορίας εμπορευμάτων και ανθρώπων και της στενότερης επαφής μεταξύ ανθρώπων και 

άγριων ειδών. Σε στενή συνεργασία με τα κράτη μέλη, θα συνεχίσω να χρησιμοποιώ όλα τα εργαλεία που έχουμε 

στη διάθεσή μας για να αντιμετωπίσουμε τις εστίες νόσων των ζώων, συμπεριλαμβανομένων των κτηνιατρικών 

ομάδων έκτακτης ανάγκης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Από κοινού με τον/την επίτροπο Γεωργίας και Τροφίμων, 

θα εργαστώ για να διασφαλίσω ότι η Κοινή Γεωργική Πολιτική θα περιλαμβάνει ένα ολοκληρωμένο σύνολο 

εργαλείων που θα βοηθούν τους γεωργούς να προλαμβάνουν και να μετριάζουν τις οικονομικές επιπτώσεις των 

νόσων των ζώων, καθώς και να ενισχύουν τη βιοασφάλεια στις γεωργικές εκμεταλλεύσεις.  

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, δεν θα περιορίσω την προσοχή μου στις νόσους των ζώων. Η μικροβιακή αντοχή 

αποτελεί μείζον πρόβλημα για την υγεία των ανθρώπων, των ζώων και των φυτών, την ασφάλεια και την 

προστασία των τροφίμων, καθώς και για το περιβάλλον. Στον κτηνιατρικό τομέα, η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει 

σημειώσει πρόοδο όσον αφορά τη μείωση της χρήσης αντιμικροβιακών. Τα κράτη μέλη υποβάλλουν κάθε χρόνο 

στοιχεία σχετικά με τις πωλήσεις και τη χρήση κτηνιατρικών αντιμικροβιακών. Εδώ, η ενωσιακή πολιτική έχει 

ήδη αποφέρει αποτελέσματα —πάνω από το ήμισυ της αναμενόμενης μείωσης στις πωλήσεις αντιμικροβιακών 

για ζώα που προβλέπεται στη στρατηγική «Από το αγρόκτημα στο πιάτο» έχει ήδη επιτευχθεί. Αφού, με την 

πάροδο του χρόνου, γίνουν αντιληπτές οι τάσεις μεταβολής όσον αφορά τις πωλήσεις και τη χρήση, θα είμαστε 

σε θέση να αξιολογήσουμε την ανάγκη για πρόσθετα στοχευμένα μέτρα.  

Σύμφωνα με την πολιτική για τη συνετή χρήση, οι τρίτες χώρες που επιθυμούν να εξάγουν ζώα και ζωικά προϊόντα 

στην Ένωση πρέπει να τηρούν τους κανόνες μας που απαγορεύουν τη χρήση αντιμικροβιακών για την προώθηση 

της ανάπτυξης ή αντιμικροβιακών που, στην Ένωση, προορίζονται αποκλειστικά για τη θεραπεία λοιμώξεων στον 

άνθρωπο. Θα είναι εξαιρετικά σημαντικό να συνεχίσουμε να παρακολουθούμε τη μικροβιακή αντοχή στα κύρια 

είδη τροφοπαραγωγών ζώων που εκτρέφονται εντός της Ένωσης (πουλερικά, χοίροι και βοοειδή). Θα πρέπει 

επίσης να εντείνουμε τη συνεργασία με τα κράτη μέλη σε ό,τι αφορά στοχευμένα προγράμματα επιτήρησης (π.χ. 

σε ζώα υδατοκαλλιέργειας) και να ενθαρρύνουμε τα κράτη μέλη να καθιερώσουν ολοκληρωμένη επιτήρηση της 
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μικροβιακής αντοχής και της κατανάλωσης αντιμικροβιακών, χρησιμοποιώντας την προσέγγιση «Μία υγεία». Θα 

εξετάσω επίσης τους κανόνες που διέπουν τις εισαγωγές άγριων ζώων. 

Σε ενωσιακό επίπεδο, υφίστανται εναρμονισμένα μέτρα για την έγκαιρη ανίχνευση νόσων των ζώων μέσα από 

ένα καλά ανεπτυγμένο σύστημα γνωστοποίησης και υποβολής στοιχείων για τις νόσους των ζώων, καθώς και την 

καθιέρωση επιτήρησης σε όλα τα κράτη μέλη. Θα πρέπει να συνεχίσουμε να βελτιώνουμε την κοινοποίηση και 

την υποβολή στοιχείων μέσω νέων δυνατοτήτων του συστήματος πληροφοριών για τις νόσους των ζώων (ADIS). 

Είναι επίσης σημαντικό να ελαχιστοποιηθεί η αλληλεπικάλυψη των εργασιών και να διασφαλιστούν συνεκτικά 

δεδομένα σε όλες τις πλατφόρμες μέσα από τη διαλειτουργικότητα του συστήματος πληροφοριών μας με το 

σύστημα κοινοποίησης του Παγκόσμιου Οργανισμού για την Υγεία των Ζώων. Το δίκτυο ενωσιακών 

εργαστηρίων για την υγεία των ζώων διασφαλίζει την ποιότητα και την εναρμονισμένη διάγνωση για την έγκαιρη 

ανίχνευση και την αποτελεσματική επιτήρηση των νόσων των ζώων. Μέσα από την επιστημονική υποστήριξη της 

Ευρωπαϊκής Αρχής για την Ασφάλεια των Τροφίμων και τη στενή συνεργασία μαζί της, θα θέσω ως στόχο τη 

λήψη άρτιων και επιστημονικά τεκμηριωμένων μέτρων. Η ύπαρξη καλά καταρτισμένου εργατικού δυναμικού 

είναι απαραίτητη για την ορθή εφαρμογή των ενωσιακών μέτρων στα κράτη μέλη και, ως εκ τούτου, είναι 

σημαντικό να συνεχιστεί η βελτίωση των ικανοτήτων σε επίπεδο κρατών μελών μέσω της κατάρτισης των 

υπαλλήλων σχετικά με την επιτήρηση, τον έλεγχο των νόσων, τη βιοασφάλεια και τη συμμόρφωση με τους 

ενωσιακούς κανόνες για την υγεία των ζώων. Οι έλεγχοί μας για την υγεία των ζώων θα πρέπει να συνεχίσουν να 

τροφοδοτούν την εφαρμογή των ενωσιακών κανόνων, εντοπίζοντας σημεία συμφόρησης, προκλήσεις και ορθές 

πρακτικές, ενώ οι αποτελεσματικοί έλεγχοι είναι ζωτικής σημασίας ώστε να διασφαλίσουμε τη χάραξη πολιτικής 

βάσει αντικειμενικών στοιχείων και τη λήψη τεκμηριωμένων αποφάσεων.  

Μόνο μέσα από τη στενή συνεργασία και τον συντονισμό μεταξύ των κρατών μελών μπορούμε να αποτρέψουμε 

την εξάπλωση των νόσων των ζώων ανά την Ένωση. Η μόνιμη επιτροπή φυτών, ζώων, τροφίμων και ζωοτροφών 

και το δίκτυο των προϊσταμένων κτηνιατρικών υπηρεσιών παίζουν καίριο ρόλο στη διαδικασία αυτή. Εάν εγκριθεί 

ο διορισμός μου, θα επιδιώξω επίσης τον στενό συντονισμό με βασικούς διεθνείς φορείς καθορισμού προτύπων, 

όπως ο Παγκόσμιος Οργανισμός για την Υγεία των Ζώων. Θα ενισχύσω μια ευρύτερη παγκόσμια και 

περιφερειακή προσέγγιση όσον αφορά την καταπολέμηση των νόσων των ζώων, συνεργαζόμενος στενά με τις 

γειτονικές χώρες μέσω του παγκόσμιου πλαισίου για τις διασυνοριακές νόσους των ζώων και των περιφερειακών 

μας έργων ανάπτυξης ικανοτήτων στα Δυτικά Βαλκάνια. Ως προς την ασφάλεια των τροφίμων, θα συνεχίσω να 

διασφαλίζω την πλήρη εφαρμογή του ενωσιακού νομικού πλαισίου για την πρόληψη και τη διαχείριση 

τροφιμογενών συμβάντων, αξιοποιώντας την εμπειρία από προηγούμενες καταστάσεις έκτακτης ανάγκης. 

Η διαθεσιμότητα ασφαλών και αποτελεσματικών εμβολίων αποτελεί βασικό εργαλείο για την πρόληψη και τον 

έλεγχο των εστιών σοβαρών νόσων των ζώων. Τα τελευταία χρόνια η Επιτροπή έχει διαθέσει πάνω από 20 εκατ. 

ευρώ για τη χρηματοδότηση της έρευνας σχετικά με τα εμβόλια κατά της αφρικανικής πανώλης των χοίρων. Θα 

μεριμνήσω ώστε η Επιτροπή να συνεχίσει να θέτει τα αναγκαία εμβόλια στη διάθεση των κρατών μελών και των 

χωρών εκτός της ΕΕ μέσα από τις ενωσιακές τράπεζες κτηνιατρικών εμβολίων, ένα εργαλείο ζωτικής σημασίας 

για τη διαχείριση και την αντιμετώπιση. Όταν αποφασίζουν τον εμβολιασμό πουλερικών, τα κράτη μέλη πρέπει 

να ακολουθούν τα μέτρα που εφαρμόζονται σε ενωσιακό επίπεδο και σύμφωνα με τα διεθνή πρότυπα, ώστε να 

διασφαλίζεται η αποτελεσματικότερη δυνατή χρήση των εμβολίων για την πρόληψη και τον έλεγχο της νόσου. 

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα στηρίξω τα κράτη μέλη που πραγματοποιούν εμβολιασμούς κατά της γρίπης 

των πτηνών, ώστε να μη χάσουν την πρόσβαση στις αγορές.  

8. Η διαθεσιμότητα αποτελεσματικών και οικονομικά βιώσιμων εναλλακτικών λύσεων είναι ο κύριος παράγοντας 

για τη μείωση της χρήσης χημικών φυτοπροστατευτικών προϊόντων. Πώς θα βελτιώνατε την αδειοδότηση βιολογικού 

ελέγχου και την εφαρμογή ολοκληρωμένης φυτοπροστασίας; Ως ορισθείς Επίτροπος, πώς θα προωθούσατε την 

ανάπτυξη των βιοφυτοφαρμάκων; Πώς θα παρακολουθούσατε την αποτελεσματικότητά τους και πώς θα 

ενθαρρύνατε τη χρήση τους; Πιστεύετε ότι οι παράγοντες βιολογικού ελέγχου θα πρέπει να υπόκεινται σε εσπευσμένες 

διαδικασίες αδειοδότησης; Κατά γενικό τρόπο, πιστεύετε ότι είναι αναγκαίο να επιταχυνθούν οι διαδικασίες 

αδειοδότησης για τις δραστικές ουσίες που χρησιμοποιούνται στην παρασκευή φυτοπροστατευτικών προϊόντων; Πώς 

θα αντιμετωπίσετε τον κίνδυνο έλλειψης σε αποτελεσματικά προϊόντα για την καταπολέμηση των φυτικών ασθενειών 

στην Ευρώπη, ιδίως λόγω της εμφάνισης νέων επιβλαβών εντόμων σε ορισμένες περιοχές εξαιτίας της κλιματικής 

αλλαγής; Πώς θα διασφαλίζατε ότι η Ένωση θα παραμείνει ελκυστική για επενδύσεις σε αυτόν τον τομέα; Ποιες 

είναι οι απόψεις σας σχετικά με τη διαδικασία έγκρισης φυτοπροστατευτικών προϊόντων ανά ζώνη της ΕΕ; 

Η αύξηση της διαθεσιμότητας βιολογικών και άλλων φυτοφαρμάκων χαμηλού κινδύνου είναι ζωτικής σημασίας 

για τη μείωση της χρήσης χημικών φυτοφαρμάκων. Όπως φαίνεται στην αξιολόγηση REFIT του 2020, η 

υφιστάμενη ενωσιακή νομοθεσία για τη διάθεση φυτοφαρμάκων στην αγορά είναι κατάλληλη για τον σκοπό της 

προστασίας της υγείας των καταναλωτών στην Ένωση χάρη στα αυστηρά πρότυπα ασφαλείας που θέτει. Το 
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γεγονός αυτό παρέχει σαφείς διαβεβαιώσεις για τους πολίτες μας, οι ανησυχίες των οποίων επικεντρώνονται 

κυρίως στον αντίκτυπο της χρήσης φυτοφαρμάκων στην ασφάλεια των τροφίμων που καταναλώνουν.  

Θεωρώ ότι, αντικειμενικά, οι ενωσιακές απαιτήσεις εξακολουθούν να είναι από τις αυστηρότερες στον κόσμο και 

επιτρέπουν την έγκριση δραστικών ουσιών και τη χορήγηση άδειας σε φυτοπροστατευτικά προϊόντα σύμφωνα με 

τα πλέον πρόσφατα επιστημονικά δεδομένα. Πολλές δραστικές ουσίες που κυκλοφορούσαν στην αγορά στις αρχές 

της δεκαετίας του 1990, όταν θεσπίστηκε η πρώτη ενωσιακή νομοθεσία για τα φυτοφάρμακα, απαγορεύονται 

σήμερα επειδή δεν πληρούν τις αυστηρές απαιτήσεις ασφάλειας για την προστασία της υγείας και του 

περιβάλλοντος. Ταυτόχρονα, νέες δραστικές ουσίες με βελτιωμένες ιδιότητες εισέρχονται διαρκώς στην αγορά. 

Αυτό δείχνει ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση διατηρεί την ελκυστικότητά της όσον αφορά την καινοτομία και την 

ανάπτυξη στον τομέα της φυτοπροστασίας, και παρέχει τη διαβεβαίωση ότι οι εταιρείες θα συνεχίσουν να 

διαθέτουν νέα προϊόντα στην ενωσιακή αγορά. 

Ειδικότερα, με την ισχύουσα νομοθεσία η διαθεσιμότητα ουσιών βιολογικού ελέγχου και χαμηλού κινδύνου 

αυξήθηκε κατά 125 % την τελευταία δεκαετία. Περίπου οι μισές αιτήσεις για την έγκριση νέων δραστικών ουσιών 

αφορούν βιολογικά φυτοφάρμακα. Με τα πρόσφατα βήματα απλοποιήθηκαν οι απαιτήσεις δεδομένων και οι 

μέθοδοι αξιολόγησης για τα φυτοφάρμακα που βασίζονται σε μικροοργανισμούς, οι οποίες συμπληρώθηκαν από 

ειδικές κατευθυντήριες γραμμές για άλλες ουσίες βιολογικού ελέγχου, όπως φυτικά εκχυλίσματα και φερομόνες, 

ώστε να καταστεί ευκολότερη η κατάρτιση των φακέλων από τους αιτούντες και η εξέτασή τους από τους 

αξιολογητές κινδύνου.  

Γνωρίζω ότι οι καθυστερήσεις στις διαδικασίες έγκρισης εμποδίζουν την πρόσβαση καινοτόμων βιολογικών 

φυτοφαρμάκων στην αγορά. Αυτό οφείλεται εν μέρει στο γεγονός ότι, σε ορισμένα κράτη μέλη και στην 

Ευρωπαϊκή Αρχή για την Ασφάλεια των Τροφίμων, η εμπειρογνωμοσύνη σχετικά με την εκτίμηση κινδύνου για 

τα βιολογικά φυτοφάρμακα βρίσκεται ακόμη στο στάδιο της ανάπτυξης. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, 

δεσμεύομαι να συνεχίσω τις προσπάθειες για την αύξηση της εμπειρογνωμοσύνης και των πόρων των κρατών 

μελών και να ενθαρρύνω τις εθνικές αρχές να δώσουν προτεραιότητα στην εκτίμηση κινδύνου των βιολογικών 

φυτοφαρμάκων. Οι δυνητικοί αιτούντες δικαιούνται να λάβουν συμβουλευτική στήριξη προτού υποβάλουν τους 

φακέλους αίτησης· ως εκ τούτου, θα καλέσω τα κράτη μέλη να δώσουν προσοχή στις ιδιαίτερες ανάγκες των 

μικρομεσαίων επιχειρήσεων όσον αφορά την προετοιμασία των φακέλων αίτησης και να φροντίσουν για τη 

μεγαλύτερη συμμετοχή της Ευρωπαϊκής Αρχής για την Ασφάλεια των Τροφίμων στις συναντήσεις με τους 

αιτούντες πριν από την υποβολή των φακέλων. Αυτό μπορεί να επηρεάσει θετικά την ποιότητα των φακέλων, να 

διευκολύνει την επακόλουθη εκτίμηση κινδύνου από τα κράτη μέλη και να μειώσει τις δυσκολίες κατά την 

επιστημονική επανεξέταση της εκτίμησης κινδύνου από τα κράτη μέλη, η οποία πραγματοποιείται υπό την 

εποπτεία της Αρχής. 

Στον ισχύοντα κανονισμό για τα φυτοπροστατευτικά προϊόντα προβλέπεται ήδη μια ταχεία διαδικασία έγκρισης 

για φυτοπροστατευτικά προϊόντα χαμηλού κινδύνου, όπως τα βιολογικά φυτοφάρμακα, η οποία όμως 

υποχρησιμοποιείται. Ομοίως, τα κράτη μέλη δεν κάνουν επαρκή χρήση της αμοιβαίας αναγνώρισης των αδειών 

προϊόντων και της αδειοδότησης ανά ζώνες, όπως προβλέπεται στον κανονισμό. Ήταν συνειδητή επιλογή του 

Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου, κατά την έκδοση του κανονισμού, να αφήσουν την ευθύνη για 

την αδειοδότηση των φυτοπροστατευτικών προϊόντων στα κράτη μέλη, ενώ μόνο η έγκριση των δραστικών 

ουσιών πραγματοποιείται σε ενωσιακό επίπεδο. Σύμφωνα με την αρχή της επικουρικότητας, η προσέγγιση αυτή 

επιτρέπει στα κράτη μέλη να εξετάζουν το ενδεχόμενο αδειοδότησης μεμονωμένων φυτοφαρμάκων με βάση τις 

μεταβλητές αγροοικολογικές συνθήκες στην επικράτειά τους. Ωστόσο, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα συνεχίσω 

βεβαίως και θα εντείνω τις προσπάθειες της Επιτροπής να βοηθήσει τα κράτη μέλη σε ό,τι αφορά την αδειοδότηση 

προϊόντων, την αμοιβαία αναγνώριση και τη συνεργασία ανά ζώνες.  

Τα ψηφιακά εργαλεία και οι τεχνικές εφαρμογής ακριβείας έχουν επίσης σημαντικές δυνατότητες να μετριάσουν 

τους κινδύνους από τη χρήση φυτοφαρμάκων, μειώνοντας τις ποσότητες που απαιτούνται για την προστασία των 

καλλιεργειών. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα εργαστώ ώστε οι τεχνολογίες αυτές να συμπεριληφθούν στη 

διαδικασία εκτίμησης κινδύνου, ώστε να λαμβάνονται πλήρως υπόψη πριν από τη λήψη αποφάσεων για την 

έγκριση φυτοφαρμάκων. Πέρα από την ενίσχυση της καινοτομίας και τον εκσυγχρονισμό του εξοπλισμού για την 

εφαρμογή φυτοφαρμάκων, με τον τρόπο αυτόν οι γεωργοί θα έχουν τη δυνατότητα να επιτύχουν καλύτερα 

αποτελέσματα με λιγότερες δαπάνες και να εξοικονομήσουν χρήματα. Σκοπεύω να συνεργαστώ με τον/την 

επίτροπο Γεωργίας και Τροφίμων για να στηρίξω τις προσπάθειες ώστε οι γεωργοί να βοηθηθούν σε αυτή τη 

στροφή προς ψηφιακές τεχνικές και τεχνικές ακριβείας. Έχω πλήρη επίγνωση του γεγονότος ότι τα φυτοφάρμακα 

αποτελούν ουσιαστικό κομμάτι της εργαλειοθήκης των γεωργών για την προστασία των καλλιεργειών τους και, 

όπου υπάρχει η δυνατότητα, σκοπεύω να εξετάσω πολύ προσεκτικά τη διαθεσιμότητα εναλλακτικών λύσεων στο 

πλαίσιο της διαδικασίας λήψης αποφάσεων σχετικά με την ανανέωση της έγκρισης φυτοφαρμάκων. 
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Επιπλέον, είναι σημαντικό να ενισχυθούν οι πρακτικές για την προστασία των καλλιεργειών που μειώνουν την 

ανάγκη για χημικά φυτοφάρμακα, όπως η ολοκληρωμένη φυτοπροστασία. Μια καλή επιλογή για έναν από τους 

προγραμματισμένους διαλόγους σχετικά με την εφαρμογή στο πλαίσιο αυτού του χαρτοφυλακίου θα ήταν να 

φέρουμε σε επαφή τα κράτη μέλη και άλλα ενδιαφερόμενα μέρη ώστε να εξετάσουν πώς μπορούν να βελτιώσουν 

την εφαρμογή της οδηγίας για την ορθολογική χρήση των γεωργικών φαρμάκων. Εκτός από τον διάλογο με τα 

ενδιαφερόμενα μέρη, από το επόμενο έτος θα διενεργούνται έλεγχοι στα κράτη μέλη για να εξακριβωθεί πώς 

εφαρμόζεται η οδηγία στην πράξη. Πρόθεσή μου είναι να συνεχιστεί ο διάλογος με τα ενδιαφερόμενα μέρη και 

να εξεταστούν τα αποτελέσματα των προγραμματισμένων ελέγχων προτού ληφθούν αποφάσεις σχετικά με τη 

βέλτιστη μελλοντική πορεία. 

Ερωτήσεις της Επιτροπής Βιομηχανίας, Έρευνας και Ενέργειας:  

9. Ποια συγκεκριμένα μέτρα προβλέπετε για την περαιτέρω διαφοροποίηση των αλυσίδων εφοδιασμού και για την 

τόνωση της ανταγωνιστικότητας του κλάδου της υγείας; Πώς σχεδιάζετε να αντιμετωπίσετε τις σοβαρές ελλείψεις 

φαρμάκων και ιατροτεχνολογικών προϊόντων στο πλαίσιο της πράξης για τα φάρμακα κρίσιμης σημασίας; Ποιες 

περαιτέρω ενέργειες θα προτείνετε για τη διασφάλιση της διαθεσιμότητας και της ανταγωνιστικότητας των 

ιατροτεχνολογικών προϊόντων; Ποια μέτρα πιστεύετε ότι θα πρέπει να συμπεριληφθούν στη νέα ευρωπαϊκή πράξη 

για τη βιοτεχνολογία και στο σχέδιο δράσης για την κυβερνοασφάλεια των νοσοκομείων και των παρόχων 

υγειονομικής περίθαλψης; Πώς σκοπεύετε να ολοκληρώσετε τον ευρωπαϊκό χώρο δεδομένων υγείας;  

Η ύπαρξη ενός ισχυρού και ανταγωνιστικού κλάδου υγείας έχει καθοριστική σημασία για τα συστήματα 

υγειονομικής περίθαλψης και για την ικανοποίηση των αναγκών των ασθενών. Ο φαρμακευτικός τομέας της ΕΕ 

στηρίζεται σε μια ισχυρή βάση παραγωγής, η οποία απασχολεί άμεσα 937.000 άτομα και αναπτύσσει 

επιστημονική και ερευνητική εμπειρογνωμοσύνη. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα εργαστώ για την ενίσχυση 

της ανταγωνιστικότητας του φαρμακευτικού τομέα της ΕΕ, ιδίως μέσα από τη συνεργασία με τους συννομοθέτες 

για την ολοκλήρωση μιας φιλόδοξης φαρμακευτικής μεταρρύθμισης που θα περιλαμβάνει συντομότερες και 

απλουστευμένες διαδικασίες αδειοδότησης, ρυθμιστική στήριξη για τις εταιρείες που αναπτύσσουν νέα φάρμακα 

—ιδίως τις μικρομεσαίες και νεοφυείς επιχειρήσεις— και στήριξη νέων προσεγγίσεων, όπως τα ρυθμιστικά 

δοκιμαστήρια.  

Οι ελλείψεις φαρμάκων κρίσιμης σημασίας προκαλούν σοβαρή ανησυχία, κάτι που το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 

έχει αναγνωρίσει από το 2020. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα προωθήσω την προσέγγιση που περιγράφεται 

στην ανακοίνωση με τίτλο «Αντιμετώπιση των ελλείψεων φαρμάκων στην ΕΕ» που εξέδωσε η Επιτροπή το 2023. 

Ύψιστη προτεραιότητά μου εν προκειμένω θα είναι η στήριξη των συννομοθετών κατά την έγκριση της 

μεταρρύθμισης της φαρμακευτικής νομοθεσίας. Στη μεταρρύθμιση αυτή προτείνεται η θέσπιση υποχρέωσης των 

εταιρειών να καταρτίζουν σχέδια για την πρόληψη των ελλείψεων, πιο έγκαιρη προειδοποίηση για ελλείψεις και 

αποσύρσεις και ισχυρότερος συντονισμός σε ενωσιακό επίπεδο, καθώς και ένας τρόπος προσδιορισμού των 

φαρμάκων που πρέπει να θεωρούνται κρίσιμης σημασίας στην ΕΕ. Θα επικαιροποιήσω τον ενωσιακό κατάλογο 

φαρμάκων κρίσιμης σημασίας και θα εξετάσω τρόπους για την αντιμετώπιση αυτού του ζητήματος μέσα από τη 

σύναψη δημόσιων συμβάσεων.  

Όπως ανέφερα αναλυτικά κατά την απάντησή μου στην ερώτηση 3, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα συμπληρώσω 

τα μέτρα της φαρμακευτικής μεταρρύθμισης προωθώντας τις προετοιμασίες για μια νομοθετική πράξη για τα 

φάρμακα κρίσιμης σημασίας, έτσι ώστε να υπάρξει συντονισμένη και ασφαλής προσέγγιση όσον αφορά την 

αντιμετώπιση των σοβαρών ελλείψεων φαρμάκων κρίσιμης σημασίας, λαμβάνοντας υπόψη τις συστάσεις της 

συμμαχίας για τα φάρμακα κρίσιμης σημασίας.  

Ο τομέας των ιατροτεχνολογικών προϊόντων είναι ένας από τους πλέον ποικιλόμορφους και καινοτόμους στην 

ΕΕ, με περισσότερες από 37.000 εταιρείες ιατρικής τεχνολογίας —εκ των οποίων το 95 % είναι μικρομεσαίες 

επιχειρήσεις— οι οποίες απασχολούν περισσότερα από 695.000 άτομα. Η μετάβαση στο νέο ενωσιακό 

κανονιστικό πλαίσιο που εγκρίθηκε το 2017 αποδείχθηκε πιο δύσκολη απ’ ό,τι αναμενόταν. Εάν εγκριθεί ο 

διορισμός μου, προτεραιότητά μου θα είναι η ολοκλήρωση της εν εξελίξει στοχευμένης αξιολόγησης όσον αφορά 

τους ισχύοντες κανονισμούς και η συγκέντρωση στοιχείων σχετικά με την ανάγκη για πιθανές νομοθετικές 

αλλαγές, λαμβάνοντας υπόψη το περσινό ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Στόχος μου θα ήταν να 

στηρίξω την καινοτομία και να εγγυηθώ τη διαθεσιμότητα των ιατροτεχνολογικών προϊόντων, 

συμπεριλαμβανομένων των ορφανών ιατροτεχνολογικών προϊόντων που απευθύνονται σε μικρούς πληθυσμούς 

ασθενών, ώστε να διασφαλίζεται η υψηλής ποιότητας περίθαλψη των ασθενών. Θα εστιάσω στη βελτίωση της 

προβλεψιμότητας και θα εξετάσω την ανάγκη μείωσης του κόστους και του διοικητικού φόρτου, ιδίως για τις 

μικρομεσαίες επιχειρήσεις.  
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Όπως επίσης εξήγησα στην απάντησή μου στην ερώτηση 3, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, μία από τις κορυφαίες 

προτεραιότητές μου θα είναι η προώθηση μιας φιλόδοξης νομοθετικής πράξης για τη βιοτεχνολογία, η οποία θα 

συνδέεται με μια ευρύτερη στρατηγική για τις ευρωπαϊκές βιοεπιστήμες, ώστε ο ενωσιακός τομέας της 

βιοτεχνολογίας να αποκτήσει ξανά ηγετική θέση παγκοσμίως, χρησιμοποιώντας μεταξύ άλλων ως βάση τις 

συστάσεις του καθηγητή Draghi. Η μελλοντική πράξη για τη βιοτεχνολογία θα ενισχύσει την έρευνα και την 

καινοτομία μέσω της τόνωσης των επενδύσεων σε στρατηγικούς τομείς, όπως η κλινική ανάπτυξη και οι νέες 

τεχνολογίες παραγωγής, μεταξύ άλλων για τα βιολογικά φάρμακα. Θα μπορούσε να εξετάσει πώς μπορεί να 

βοηθήσει τις βιοκαινοτόμες επιχειρήσεις εν γένει, αλλά και να εξετάσει επιπλέον τις δυνατότητες για περαιτέρω 

απλούστευση των κανονιστικών διαδικασιών σε συγκεκριμένους τομείς, συμπεριλαμβανομένης φυσικά της 

υγείας. Ένας άλλος τομέας προς διερεύνηση θα μπορούσε να είναι η πρόσβαση στην τεχνητή νοημοσύνη και τα 

μαζικά δεδομένα, καθώς και η ανάπτυξη δεξιοτήτων. Θα πρέπει να δώσουμε ιδιαίτερη προσοχή στις ΜΜΕ, τις 

νεοφυείς επιχειρήσεις και τους τεχνοβλαστούς, που αποτελούν βασικούς μοχλούς καινοτομίας στον τομέα της 

βιοτεχνολογίας, αλλά στην Ευρώπη δυσκολεύονται συχνά να επεκταθούν και να φέρουν την έρευνα στο στάδιο 

της διάθεσης στην αγορά. 

Ως ζήτημα προτεραιότητας εντός των πρώτων 100 ημερών της εντολής μου, θα συνεργαστώ με τον/την 

εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για την τεχνολογική κυριαρχία, την ασφάλεια και τη δημοκρατία σχετικά 

με ένα ευρωπαϊκό σχέδιο δράσης για την κυβερνοασφάλεια των νοσοκομείων και των παρόχων υγειονομικής 

περίθαλψης, έτσι ώστε να προστατεύσουμε τον τομέα της υγειονομικής περίθαλψης, όπου μια κυβερνοεπίθεση 

μπορεί να είναι ζήτημα ζωής ή θανάτου. Τα συστήματα υγείας γίνονται ολοένα περισσότερο στόχος 

κυβερνοεγκληματιών και συμμοριών που χρησιμοποιούν λυτρισμικό. Μία στις δώδεκα κυβερνοεπιθέσεις 

στοχεύει νοσοκομεία και παρόχους υγειονομικής περίθαλψης, με το 54 % των περιστατικών να περιλαμβάνουν 

τη χρήση λυτρισμικού και το 30 % να στοχεύουν δεδομένα ασθενών. Ο αντίκτυπος μιας επίθεσης στα συστήματα 

υγείας είναι εξαιρετικά σοβαρός, καθώς οι επιθέσεις αυτές μπορούν να βλάψουν την ικανότητα των νοσοκομείων 

να παρέχουν περίθαλψη και να αποκαλύψουν ευαίσθητα προσωπικά δεδομένα που αφορούν την υγεία. Το σχέδιο 

δράσης θα βασιστεί στο υφιστάμενο πλαίσιο κυβερνοασφάλειας για την προώθηση της κυβερνοανθεκτικότητας 

στα νοσοκομεία και τις εγκαταστάσεις υγειονομικής περίθαλψης. Οι αρχές σε όλα τα επίπεδα και ο κλάδος θα 

πρέπει να συνεργαστούν για τη βελτίωση του εντοπισμού απειλών, της ετοιμότητας, της αποτροπής και της 

αντιμετώπισης κρίσεων.  

Τέλος, το έργο που επιτέλεσε το Κοινοβούλιο νωρίτερα φέτος ώστε να διασφαλίσει την επιτυχή ολοκλήρωση των 

διαπραγματεύσεων σχετικά με τον κανονισμό για τον ευρωπαϊκό χώρο δεδομένων για την υγεία αποτελεί 

εξαιρετικό εφαλτήριο για μελλοντικές εργασίες. Ο ευρωπαϊκός χώρος δεδομένων για την υγεία αποτελεί 

αναπόσπαστο μέρος της Ευρωπαϊκής Ένωσης Υγείας το οποίο θα διευκολύνει τη χρήση προηγμένων τεχνολογιών, 

συμπεριλαμβανομένης της τεχνητής νοημοσύνης, προς όφελος των ασθενών, των επαγγελματιών του τομέα της 

υγείας, των πανεπιστημίων και του κλάδου, διασφαλίζοντας παράλληλα την υψηλότερη δυνατή προστασία των 

δεδομένων των ασθενών. Τώρα είναι καιρός για την πλήρη εφαρμογή του στην πράξη. Εάν εγκριθεί ο διορισμός 

μου, θα εστιάσω στην ανάπτυξη των δράσεων που εμπίπτουν στην αρμοδιότητα της Επιτροπής με βάση το 

χρονοδιάγραμμα που ορίζεται στον κανονισμό, συμπεριλαμβανομένων των αναγκαίων προτύπων και 

κατευθυντήριων γραμμών, και στη διασφάλιση της ανάπτυξης ασφαλών και ισχυρών ψηφιακών υποδομών στην 

ΕΕ ώστε να διευκολυνθούν η διασυνοριακή πρόσβαση σε δεδομένα υγείας και η ασφαλής χρήση δεδομένων 

υγείας για σκοπούς έρευνας και χάραξης πολιτικής. Θα δώσω ιδιαίτερη προσοχή στο να κατευθύνω τη σημαντική 

αυτή πρωτοβουλία προς την υλοποίησή της. 

Ερώτηση από την Υποεπιτροπή Δημόσιας Υγείας 

10. Πώς θα δράσετε για την πρόληψη σε θέματα υγείας, η οποία αποτελεί βασικό τομέα, διασφαλίζοντας μια 

ολοκληρωμένη προσέγγιση για την προώθηση της υγείας και για την εφ’ όρου ζωής πρόληψη ασθενειών; Εν 

προκειμένω, έγιναν υποσχέσεις για πολλές προτάσεις στο πλαίσιο του σχεδίου για την καταπολέμηση του καρκίνου 

κατά τη θητεία της προηγούμενης Επιτροπής, αλλά δεν υλοποιήθηκαν. Δεσμεύεστε να υλοποιήσετε τις δράσεις και 

τους στόχους που λείπουν από το εν λόγω σχέδιο, συμπεριλαμβανομένης, μεταξύ άλλων, επανεξέτασης της σχετικής 

νομοθεσίας για τον καπνό (μεταξύ άλλων για τη διαχείριση νέων προϊόντων όπως το ηλεκτρονικό τσιγάρο), 

προτάσεων για την επισήμανση και προειδοποιήσεων για την υγεία όσον αφορά τα αλκοολούχα ποτά; Όσον αφορά 

άλλες μη μεταδοτικές νόσους, μπορείτε να μας παρουσιάσετε τα κύρια στοιχεία μιας κοινής προσέγγισης που θα 

προωθήσετε σε αυτούς τους τομείς; Θα συνεχίσετε να επικεντρώνεστε στην ενίσχυση της ανοσοποίησης και του 

εμβολιασμού ως βασικών συνιστωσών αυτής της προσπάθειας; Εκτός από τα μέτρα που αναφέρονται στην επιστολή 

ανάθεσης καθηκόντων σας, μπορείτε να αναπτύξετε περαιτέρω μέτρα πρόληψης που θα λάβετε όσον αφορά την 

ψυχική υγεία και την εφαρμογή της στρατηγικής για την ψυχική υγεία; Δεσμεύεστε να υλοποιήσετε την αναθεώρηση 

του κανονισμού για τα ιατροτεχνολογικά προϊόντα; Πώς θα διασφαλίσετε την οικονομική προσιτότητα, τη 

διαθεσιμότητα, την ασφάλεια και την πρόληψη των ελλείψεων; 
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Οι μη μεταδοτικές νόσοι αντιπροσωπεύουν σήμερα σχεδόν το 80 % του φορτίου νόσου στην ΕΕ και αποτελούν 

την κύρια αιτία θνησιμότητας στην Ένωση. Αυτά τα ιδιαίτερα ανησυχητικά στοιχεία προβλέπεται να αυξηθούν, 

λόγω των δημογραφικών τάσεων στην ΕΕ, με την ταχεία γήρανση του πληθυσμού. Οι ασθένειες αυτές μειώνουν 

την ποιότητα ζωής των ανθρώπων, επηρεάζουν το προσδόκιμο ζωής, επιδεινώνουν τις κοινωνικές και οικονομικές 

ανισότητες και έχουν σοβαρό αντίκτυπο στα συστήματα υγείας και τις οικονομίες των κρατών μελών, καθώς 

αντιπροσωπεύουν το μεγαλύτερο μέρος του κόστους υγειονομικής περίθαλψης στις χώρες του ΟΟΣΑ.  

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο έχει δώσει ιδιαίτερη προσοχή σε αυτό το ζήτημα. Συμφωνώ απόλυτα ότι η πρόληψη 

είναι ο αποτελεσματικότερος τρόπος για να μειωθεί η συχνότητα εμφάνισης μη μεταδοτικών νόσων και να 

διασφαλιστεί η μακροπρόθεσμη βιωσιμότητα των συστημάτων υγείας μας. Πολλοί από τους καθοριστικούς 

παράγοντες για την υγεία (όπως η σωματική άσκηση ή η διατροφή) καθώς και τους παράγοντες κινδύνου (όπως 

η χρήση καπνού ή η επιβλαβής χρήση αλκοόλ) είναι οι ίδιοι σε διαφορετικές περιπτώσεις. Ως εκ τούτου, εάν 

εγκριθεί ο διορισμός μου, θα αντιμετωπίσω τις συγκεκριμένες προκλήσεις που θέτουν αυτές οι ασθένειες μέσα 

από μια οριζόντια προσέγγιση της διά βίου πρόληψης, με βάση τις υφιστάμενες δράσεις για την προαγωγή της 

υγείας και την πρόληψη των ασθενειών. Αυτή η οριζόντια προσέγγιση θα είναι ο αποτελεσματικότερος τρόπος 

για την προώθηση αποδοτικής και βιώσιμης δράσης στον τομέα της δημόσιας υγείας.  

Σημαντική συνιστώσα αυτής της οριζόντιας προσέγγισης θα πρέπει να αποτελέσει η αντιμετώπιση των 

καρδιαγγειακών παθήσεων. Οι καρδιαγγειακές παθήσεις αποτελούν την κύρια αιτία θνησιμότητας και τον κύριο 

παράγοντα κακής υγείας και αναπηρίας στην ΕΕ: από κοινού, οι καρδιαγγειακές παθήσεις και ο καρκίνος 

προκαλούν πάνω από τους μισούς πρόωρους θανάτους στην Ευρώπη. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα επιδιώξω 

να αξιοποιήσω την υφιστάμενη συνεργατική δράση με τα κράτη μέλη, όπως οι κοινές δράσεις για τις 

καρδιαγγειακές παθήσεις και τον διαβήτη, και να εξετάσω περαιτέρω τις συνδέσεις με καθοριστικούς παράγοντες 

για την υγεία, παράγοντες κινδύνου και χρόνιες παθήσεις, όπως η παχυσαρκία. Ιδιαίτερη έμφαση θα μπορούσε να 

δοθεί στη βελτίωση της πρόληψης και της έγκαιρης ανίχνευσης των καρδιαγγειακών παθήσεων. Για τον σκοπό 

αυτό, η πλήρης αξιοποίηση των ψηφιακών λύσεων υγείας, συμπεριλαμβανομένης της τεχνητής νοημοσύνης, θα 

βοηθήσει τους ασθενείς στην ΕΕ να επωφεληθούν από την πλέον σύγχρονη τεχνολογία όσον αφορά την ακριβή 

διάγνωση και θεραπεία.  

Στο πλαίσιο αυτό, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα προωθήσω την εφαρμογή του ευρωπαϊκού σχεδίου για την 

καταπολέμηση του καρκίνου. Η μάχη κατά του καρκίνου εξακολουθεί να αποτελεί μία από τις μεγαλύτερες 

προκλήσεις της εποχής μας, όπως τόνισε και πάλι το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο στο σχετικό ψήφισμά του το 2022. 

Μέχρι σήμερα, πάνω από το 90 % των δράσεων που περιλαμβάνονται στο σχέδιο για την καταπολέμηση του 

καρκίνου έχουν υλοποιηθεί ή βρίσκονται σε εξέλιξη. Ωστόσο, πρέπει να συνεχιστούν οι προσπάθειες, από κοινού 

με εσάς, με τα κράτη μέλη και με τα ενδιαφερόμενα μέρη, για την υλοποίηση του σχεδίου και των ιδιαίτερα 

φιλόδοξων δράσεών του. Η 5η έκδοση του ευρωπαϊκού κώδικα κατά του καρκίνου θα πρέπει να ολοκληρωθεί το 

επόμενο έτος, ώστε να δώσει στους πάντες τη δυνατότητα να μειώσουν τον ατομικό τους κίνδυνο εμφάνισης 

καρκίνου, ενώ ένα άλλο βήμα θα είναι το δίκτυο ολοκληρωμένων κέντρων καρκίνου της ΕΕ, το οποίο έως το 

2028 θα συνδέσει 100 διεπιστημονικές δομές που διαχειρίζονται όλες τις πτυχές της περίθαλψης, της έρευνας και 

της εξειδικευμένης ιατρικής κατάρτισης στον τομέα του καρκίνου. Επιπλέον, μεταξύ του 2026 και του 2028 

προβλέπεται να εκδοθούν κατευθυντήριες γραμμές και συστήματα διασφάλισης της ποιότητας για την περίθαλψη 

ασθενών με καρκίνο του πνεύμονα, του προστάτη και του στομάχου, με σκοπό τη στήριξη των κρατών μελών ως 

προς την εφαρμογή νέων μεθόδων προσυμπτωματικού ελέγχου, ώστε να καταστεί δυνατή η πιο έγκαιρη ανίχνευση 

που μπορεί να σώσει ζωές.  

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα προαγάγω μια ολοκληρωμένη προσέγγιση όσον αφορά την προώθηση της υγείας 

και την πρόληψη των ασθενειών, μεταξύ άλλων μέσω της αναθεώρησης της νομοθεσίας για τον έλεγχο του 

καπνού, βάσει της εν εξελίξει αξιολόγησης, και όπως υποστήριξε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο το 2022. Ένα από 

τα σημεία όπου εστιάζει η εν εξελίξει αξιολόγηση είναι η χρήση νεοεμφανιζόμενων προϊόντων καπνού και 

συναφών προϊόντων, όπως τα ηλεκτρονικά τσιγάρα, και ο εθισμός στη νικοτίνη. Αυτό είναι απαραίτητο 

προκειμένου να προστατεύσουμε τα παιδιά, τους νέους και γενικά τους πολίτες από τις αρνητικές επιπτώσεις των 

εν λόγω προϊόντων. Σκοπεύω επίσης να στηρίξω την εφαρμογή της προτεινόμενης σύστασης για περιβάλλον 

χωρίς καπνό και αερολύματα, αφού εγκριθεί από το Συμβούλιο. Γενικότερα, πιστεύω ότι πρέπει να αναλογιστούμε 

πώς μπορούμε να αλλάξουμε το αφήγημα όσον αφορά τους παράγοντες κινδύνου, συμπεριλαμβανομένου του 

αλκοόλ, και τους οικονομικούς καθοριστικούς παράγοντες για την υγεία. Οι κοινωνικές στάσεις μπορούν να 

αποτελέσουν βασικό μοχλό αλλαγής. 

Ο εμβολιασμός είναι ένα από τα πλέον αποτελεσματικά και οικονομικά αποδοτικά μέτρα πρόληψης. Εάν εγκριθεί 

ο διορισμός μου, και εντός των ορίων των αρμοδιοτήτων της Ένωσης, θα λάβω μέτρα για την καταπολέμηση της 

παραπληροφόρησης και της επιφυλακτικότητας απέναντι στα εμβόλια, θα παρακολουθώ την εμβολιαστική 
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κάλυψη στα κράτη μέλη, θα στηρίξω τις εκστρατείες εμβολιασμού και θα βοηθήσω τα κράτη μέλη να ελέγξουν 

πιθανές εστίες νόσων. Θα εξετάσω τρόπους για να βοηθήσω τα κράτη μέλη να αντιμετωπίσουν τα διαρθρωτικά 

εμπόδια στον εμβολιασμό, από τη μείωση του κόστους και την αύξηση της πρόσβασης σε εμβόλια έως την 

αντιμετώπιση των διοικητικών εμποδίων και την προώθηση της χρήσης ηλεκτρονικών μητρώων. Για παράδειγμα, 

η πρόσφατα εκδοθείσα σύσταση του Συμβουλίου σχετικά με τους καρκίνους που προλαμβάνονται με εμβολιασμό 

θα βοηθήσει τα κράτη μέλη να ενισχύσουν τη χρήση των εμβολίων κατά των ιών των ανθρώπινων θηλωμάτων 

μεταξύ των κοριτσιών και των αγοριών και του ιού της ηπατίτιδας Β μεταξύ των επίνοσων πληθυσμιακών ομάδων. 

Η εφαρμογή της σύστασης θα κάνει ουσιαστική διαφορά. 

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα συνεχίσω επίσης το έργο όσον αφορά την ψυχική υγεία, έναν τομέα που είναι 

πολύ σημαντικός για τους πολίτες μας. Ήδη πριν από την πανδημία COVID-19, περίπου ένας στους έξι ανθρώπους 

στην ΕΕ έπασχε από προβλήματα ψυχικής υγείας, με κόστος 600 δισ. ευρώ, ή πάνω από το 4 % του ΑΕΠ μας. Το 

Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο έχει αναγνωρίσει ότι η βελτίωση της ψυχικής υγείας αποτελεί τόσο κοινωνική όσο και 

οικονομική επιταγή, και σκοπεύω να προωθήσω τα μέτρα που ορίζονται στην ανακοίνωση του 2023 σχετικά με 

μια ολοκληρωμένη προσέγγιση της ψυχικής υγείας. Η υλοποίηση των 20 εμβληματικών πρωτοβουλιών που 

ορίζονται σε αυτήν την ανακοίνωση είτε βρίσκεται σε εξέλιξη είτε έχει ήδη ολοκληρωθεί, αλλά πρέπει να 

συνεχίσουμε να συνεργαζόμαστε με τα κράτη μέλη και τα ενδιαφερόμενα μέρη. Η ολοκληρωμένη προσέγγιση για 

την ψυχική υγεία δίνει ήδη μεγάλη έμφαση στα παιδιά και τους νέους, οι οποίοι πλήττονται ολοένα περισσότερο 

από ψυχικές διαταραχές: το 2021 ένας στους πέντε εφήβους έπασχε από ψυχική πάθηση. Παρότι η ψηφιακή 

μετάβαση αποφέρει προφανώς τεράστια οφέλη, δεν μπορούμε να κλείσουμε τα μάτια μπροστά στις αρνητικές 

πτυχές της: χρειαζόμαστε έναν ασφαλέστερο και υγιέστερο ψηφιακό χώρο για τα παιδιά, ο οποίος θα 

αντιμετωπίζει τους κινδύνους της υπερβολικής διαδικτυακής παρουσίας και χρήσης των μέσων κοινωνικής 

δικτύωσης, της πρόσβασης σε παράνομο ή ακατάλληλο περιεχόμενο και του κυβερνοεκφοβισμού. Οι πολιτικές 

κατευθυντήριες γραμμές έδιναν ιδιαίτερη έμφαση στον τομέα αυτόν. Θα συνεργαστώ με τον/την 

εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για την τεχνολογική κυριαρχία, την ασφάλεια και τη δημοκρατία, τον/την 

επίτροπο Ισότητας και τον/την επίτροπο Διαγενεακής Δικαιοσύνης, Νεολαίας, Πολιτισμού και Αθλητισμού και 

θα ηγηθώ έρευνας σε ενωσιακό επίπεδο σχετικά με τον ευρύτερο αντίκτυπο των μέσων κοινωνικής δικτύωσης 

στην ευημερία των ανθρώπων, με ιδιαίτερη έμφαση στα παιδιά και τους νέους. Χρειαζόμαστε μια ισχυρή βάση 

τεκμηρίωσης πάνω στην οποία να μπορεί να διεξαχθεί διάλογος: έχουν επίσης ξεκινήσει εργασίες για μια 

εργαλειοθήκη πρόληψης για τα παιδιά, η οποία θα συμβάλει ώστε να χαρτογραφηθεί και να αντιμετωπιστεί ο 

αντίκτυπος της χρήσης ηλεκτρονικών συσκευών με οθόνες και των μέσων κοινωνικής δικτύωσης. 

Όπως περιέγραψα αναλυτικά στις απαντήσεις μου στις ερωτήσεις 9 και 3, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα δώσω 

προτεραιότητα στην εν εξελίξει αξιολόγηση του κανονιστικού πλαισίου για τα ιατροτεχνολογικά προϊόντα και θα 

εξετάσω πιθανές νομοθετικές αλλαγές προκειμένου να διασφαλιστεί ότι το πλαίσιο αυτό στηρίζει την καινοτομία 

και τη διαθεσιμότητα ιατροτεχνολογικών προϊόντων ώστε να εγγυάται την υψηλής ποιότητας περίθαλψη των 

ασθενών, συμπεριλαμβανομένων των παιδιών. Ως προς το ζήτημα αυτό, θα εξετάσω την ανάγκη μείωσης του 

κόστους και του διοικητικού φόρτου, ιδίως για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις. 

 


